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Milion 
rozdysponowany
2.189 oleśniczan zade-
cydowało o rozdzieleniu 
miliona złotych. Omawia-
my, na co pójdą. STR. 4

Popeyes rośnie
Wiemy, kiedy zostanie 
otwarty kolejny lokal 
jednego z amerykańskich 
gigantów gastronomicz-
nych.   STR. 2

strona 9

Budowa ruszy na wiosnę. Gdzie będą kremowane zwłoki? | STR. 3

 

Pociągiem przez jesień

ŻEGNALIŚMY ICH W TYM ROKU... STR. 5

KREMATORIUM 
POWSTANIE W OLEŚNICY

 Co z przychodnią? 
     Nihil novi...

 Guillin powiększył się

 Posadzą 80 drzew i 250 róż

 Autobusy - przypadek 
     czy złośliwość

 Żeby dziewczyny 
     mogły sieciować

 Agresywnych nie ma

 Pylą? To problem starosty...
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Prace trwają, kierowcy cze-
kają. 

Ta zaplanowana do końca roku 
inwestycja drogowa spędza sen 
z powiek dziesiątek kierowców. 
Poranne i popołudniowe korki 
z chwilą zamknięcia przejazdu 
przez Wądoły stały się ich utra-
pieniem. „Panorama” regularnie 
przygląda się postępom prac bu-
dowlanych - obecny widok spore-
go zaawansowania prac napawa 
optymizmem. 

Gotowy jest już betonowy mur 
oporowy zabezpieczający skarpę 
na poszerzonej jezdni, widoczny 
jest  fragment nowej ścieżki pieszo-
-rowerowej, a ciężki sprzęt pracuje 

w obrębie wiaduktu, niwelując i 
zagęszczając podbudowę pod zmo-
dernizowaną nawierzchnię.

Przypomnijmy, że nadrzędny 
cel, jaki przyświeca tej inwestycji, 
to poprawa komunikacji w mie-
ście, a przede wszystkim zmini-
malizowania w centrum miasta 
ruchu ciężarowego w kierunku 
południowym na Jelcz-Laskowice 
i Oławę. Droga połączy dwie stre-
fy przemysłowe - starą na ulicy 
Przemysłowej z nową Wałbrzyską 
Strefą Ekonomiczną „Invest Park”. 

W ramach prac prowadzonych 
na zlecenie Sekcji Dróg Miejskich 
przez firmę Toma Trans Tomasza 
Walczaka wykonane zostaną na-
stępujące prace: jezdnia zostanie 

poszerzona z 4 do 6 metrów, a do-
tychczasowy przebieg po łuku w 
kierunku ulicy Energetycznej zła-
godzony powstanie nowy chodnik 
i ścieżka rowerowa wybudowane 
zostaną dwie zatoki autobusowe 
sieć wodociągowa, kanalizacja 
deszczowa i sanitarna będą prze-
budowane przejścia dla pieszych 
zostaną oświetlone, a oświetlenie 
uliczne przebudowane. 

Koszt robót budowlanych to 6,3 
mln złotych. Miasto pozyskało 
dofinansowanie od poprzedniego 
rządu w kwocie 5,9 mln złotych. 
Zgodnie z umową droga ma zo-
stać przekazana do eksploatacji do 
końca roku. Może uda się to jeszcze 
przed świętami?  (hag)

Coś już widać na Wądołach

W końcu będzie tu chodnik

Potrzebne są pieniądze z ze-
wnątrz. A rozmowy z Polbusem 
wciąż trwają...

Informowaliśmy niedawno, że 
w odpowiedzi na zapytanie złożo-
ne przez radnego Dawida Jankow-
skiego z PiS, dotyczące budowy 
przychodni zdrowia, naczelnik 
Wydziału Architektury, z upoważ-
nienia burmistrza, odpowiedział, 
że inwestycja „wymaga zabez-
pieczenia w budżecie znacznych 
środków finansowych, którymi 
miasto obecnie nie dysponuje”. Do 
tematu wrócił na poprzedniej sesji 
Paweł Bielański z Oleśnicy Razem, 
który dociekał, czy Adam Horbacz 
podtrzymuje decyzję byłego bur-
mistrza Jana Bronsia o budowie 

przychodni zdrowia przy ulicy 
Spacerowej, zgodnie z opracowa-
nym programem funkcjonalno-
-użytkowym? Przypomniał, że w 
kampanii wyborczej jako kandy-
dat na urząd burmistrza Horbacz 
składał deklarację o utworzeniu 
przychodni zdrowia na dworcu 
autobusowym przy ulicy Rzemieśl-
niczej. I wreszcie Marek Czarnecki, 
przewodniczący klubu Horbacza, 
trochę zaskoczył stwierdzeniem, 
że „budowa nowej przychodni 
winna być poprzedzona tym, czy 
będziemy mieli zapewnioną odpo-
wiednią ilość lekarzy”, co Bielański 
skonstatował słowami: „Wróciła 
niechęć rządzących do budowy 
nowoczesnej przychodni zdrowia 
w Oleśnicy”. Teraz poznaliśmy od-

powiedź władz na pytania, które na 
sesji zadawał Bielański. 

„Zgodnie z odpowiedzią udzie-
loną radnemu Dawidowi Jankow-
skiemu jesteśmy w posiadaniu 
opracowanego PFU [program 
funkcjonalno-użytkowy - red.] dla 
Przychodni Miejskiej przy ulicy 
Spacerowej w Oleśnicy. Budowa 
przychodni jest uzależniona od 
pozyskania przez miasto środków 
zewnętrznych i w tym celu został 
wykonany PFU, który jest elemen-
tem koniecznym do aplikowania o 
środki finansowe. Rozmowy z Za-
rządem Spółki Polbus nadal trwa-
ją, a ostateczna lokalizacja nowej 
przychodni zdrowia będzie wyni-
kiem konsultacji z mieszkańcami 
Oleśnicy” - czytamy.  (ror)

Co z przychodnią? Nihil novi...

Poprzednio doproszenie się o 
remont trwało kilka lat...

- Jej stan techniczny budzi wy-
raźne zastrzeżenia. Brakuje de-
sek bądź wystają one ponad po-
wierzchnię, co sam zauważyłem. 
Ponadto na całej długości kładki 
brakuje wystarczającego oświetle-
nia. Jest tam zdaje się pięć lamp, 
z czego działają tylko dwie - tak 
o kładce prowadzącej do dworca 
PKP powiedział Dawid Janowski. 
Radny z PiS stwierdził, że „dobrze 
by było się zająć tym przed sezo-
nem [jesienno-zimowym - red.], bo 

będzie też ślisko, a na schodach jest 
metalowa konstrukcja”. 

Co na to władze miasta?
„Zgodnie z właściwością w ww. 

sprawie skierowaliśmy pismo do 
PKP Linie Kolejowe S.A. Centrum 
Realizacji Inwestycji Region Ślą-
ski” - odpowiedział rajcy naczelnik 
Robert Kropielnicki z Wydziału 
Architektury i Budownictwa.

Co zrobi PKP? Przypomnijmy, 
że doprowadzenie do poprzednie-
go remontu trwało kilka lat. Kolej 
długo odpowiadała, że kładka nie 
jest jej potrzebna i najlepiej byłoby, 
gdyby przejęło ją na własność mia-
sto...  (ror)

Co zrobi PKP?

Temat kładki powraca

A kiedy zjemy tu pierwszą ka-
napkę z kurczakiem?

Jak ujawniła Panorama, na ulicy 
Dobroszyckiej powstanie restaura-
cja sieci Popeyes Louisiana Kitchen. 
Sieć znana jest z Chicken Sandwich 
oraz soczystego i chrupiącego kur-

czaka, marynowanego przez 12 go-
dzin w mieszance przypraw Cajun, 
którego można spróbować w wersji 
łagodnej i pikantnej. 

Po złożeniu stosownego wnio-
sku i wydaniu zgody budowa ru-
szyła na początku października. 
Obecnie na  ogrodzonym terenie 

widoczne są już zarysy fundamen-
tów gastronomicznego obiektu.

Na budowie pracuje 15 osób.
I być może najważniejsza in-

formacja - jak udało się nam do-
wiedzieć, termin otwarcia lokalu 
przewidziany jest na kwiecień 2025 
roku. (hag)

Rośnie Popeyes

Do kwietnia ma być gotowe

Radny chce, aby parkowanie 
wzdłuż ulicy Kolejowej było 
zgodne z prawem. Miasto odsyła 
sprawę do władz powiatu.

Przypomnijmy, że interpelację 
dotycząca zakazu parkowania 
wzdłuż ulicy Kolejowej złożył rad-
ny PiS Dawid Jankowski. Rajca 
zaproponował rozważenie usu-
nięcia znaku zakazu parkowania. 
- Da się przejechać, nawet jeżeli 

będą tam stały samochody - uważa 
Jankowski.

Dyrektor SDM Krzysztof Fink 
wyjaśnił, że to ulica powiatowa 
i do Zarządu Dróg Powiatowych 
trafi interpelacja Jankowskiego. 
Dodał też, że „na ulicy Przemy-
słowej zlokalizowany jest ogólno-
dostępny parking, z którego mogą 
korzystać mieszkańcy dojeżdżają-
cy do innych miejscowości komu-
nikacją kolejową”. (ror) 

Zakaz może usunąć powiat

I komu to przeszkadza?

Miasto „kupiło” propozycję rad-
nego Galika.

Jak już informowaliśmy, Dawid 
Galik chciałby, aby dodać drogi 
dla rowerów jako czwarty wlot 
na skrzyżowaniach ulic 3 Maja z 
Młynarską oraz Cieszyńskiego, a 
także ulicy Wojska Polskiego z Ko-
szarową.

Pomysł radnego Oleśnicy dla 
Was został zaakceptowany przez 

władzę. „Stwierdzam zasadność 
powyższej interpelacji. Drogi 
dla rowerów jako czwarte wloty 
skrzyżowań [tu zostają wymienio-
ne poowyższe ulice - red.] zostaną 
wprowadzone nowym projektem 
organizacji ruchu docelowego, 
po uzyskaniu jego zatwierdzenia 
przez organ zarządzający ruchem, 
tj. Starostwo Powiatowe, oraz nie-
zwłocznie wdrożone w terenie.

(ror)

Będzie czwarty wlot

MIASTO W SKRÓCIE
Modra twarda
Miasto ogłosiło przetarg na 
budowę drogi o nawierzchni 
utwardzonej wraz z kanalizacją 
deszczową w ulicy Modrej (Wą-

doły). Zostaną m.in. wykonane 
ciąg pieszo-jezdny o długości ok. 
75 m i szerokości 5,0 m, zakoń-
czony placem manewrowym, a 
także trzy zjazdy na przyległe 
prywatne działki. 
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MIASTO W SKRÓCIE
10 tysięcy na konferencję
Burmistrz przyjął w trybie po-
zakonkursowym ofertę złożona 
przez Towarzystwo Przyjaciół 
Dzieci w Oleśnicy na zorganizo-
wanie 23 listopada konferencja o 
zdrowiu kobiet. Wystąpią na niej  
„praktykujące specjalistki z bran-
ży medycznej i okołomedycz-
nej”. Dotacja wyniesie 10.000 
zł, a koszt konferencji 10.560 zł 
(wynagrodzenie prelegentek - 
6.000, catering - 2.400, plakaty, 
zaproszenia - 260, wystrój sali, 
kwiaty - 900, bidony na zdrową 
wodę - 1.000 zł).

Złote gody

Jubileusze świętowały w ratuszu 
kolejne pary małżeńskie. Jak 
informuje ratusz, 50-lecie małżeń-
stwa obchodzą „pani Marii Halina 
i pan Antoni, pani Barbara i pan 
Wojciech”. Pierwsza para to Maria 
i Antoni Myszakowscy (na zdję-
ciu). Jubilaci zostali odznaczeni 
Medalami za Długoletnie Pożycie 
Małżeńskie przyznanymi przez 
prezydenta RP. Odebrali je z rąk 
burmistrza Adama Horbacza.

Misja OHP
W zamku odbyło się pierwsze 
posiedzenie Wojewódzkiej Rady 
Programowej Dolnośląskiej Wo-
jewódzkiej Komendy OHP. Roz-
mawiano o misji i funkcjonowania 
OHP na Dolnym Śląsku, a także 
zacieśnianie relacji z samorzą-
dem terytorialnym. W dyskusji 
udział wzięli dyrektor CKiW w 
Oleśnicy Iwona Wiśniewska-Ko-
cjan, starosta Wioletta Efino-
wicz, burmistrz Adam Horbacz, 
dyrektorzy: PUP - Waldemar 
Grzędziak i MOPS - Janusz Mar-
szałek, a także przedstawicielka 
Kuratorium Oświaty Cecylia 
Pawlikowska-Krzesińska.

Dla kogo porządek  
i zieleń?
Miasto ogłosiło przetarg na kon-
serwację zieleni oraz utrzymanie 
czystości i porządku w roku 2025. 
Kryteria udzielenia zamówienia 
będzie podzielone na trzy części: 
cena - 60 proc.; czas reakcji od 
zgłoszenia – usunięcie padłego 
zwierzęcia (20 proc.); czas reakcji 
- usuwanie śliskości na ciągach 
komunikacyjnych (20 proc.).

Mieszkanie do remontu
ZBK planuje remont lokalu miesz-
kalnego przy ulicy Sinapiusa 1/10. 
Wybrany wykonawca będzie miał 
na to czas do 10 grudnia.

32
LICZBA 

TYGODNIA

Tyle złotówek będzie w roku 
2025 wynosiła stawka opłaty 
od osoby za wywóz opadów. 
To wzrost z 28 zł. 64 zł zapłaci 
ten, kto śmieci nie segreguje. 

Feministki zapraszają na swój 
kongres do Wrocławia.

Stowarzyszenie Dolnośląski 
Kongres Kobiet to największa fe-
ministyczna organizacja na Dol-
nym Śląsku. Liczy ponad 80 pań, z 
czego kilka członkiń jest z Oleśnicy 
i z powiatu oleśnickiego. 

W czwartek na konferencji w 
oleśnickim Rynku prezeska DKK 
Joanna Stańczyk, Jolanta Nie-
zgodzka - posłanka na Sejm i wi-
ceprezeska DKK, a także Anetta 
Adamczuk, Katarzyna Horoś, 
Anna Krajewska i Marta Kubiak 
zapraszały mieszkanki powiatu 
do udziału w IV Dolnośląskim 
Kongresie Kobiet, który odbędzie 
się 9 listopada we wrocławskim 
Centrum Kongresowym, w kom-
pleksie Hali Stulecia.

- Zapraszamy na cały dzień pa-
neli, dyskusji, imprez towarzyszą-
cych i koncertów. Stworzyłyśmy 
bogaty program i przestrzeń, pod-
czas której kobiety będą mogły 
dyskutować o najważniejszych 
sprawach. Hasło kongresu „Wybo-

ry kobiet” pokazuje nie tylko sytu-
ację codziennych wyborów kobiet, 
ale też sytuację, jaka zadziała się 
po wyborach 15 października. To 
kobiety zmieniły skład polityczny 
i zmieniły nasz rząd, ponieważ to 
70 procent kobiet poszło do urn i 
zadecydowało o tej zmianie. Ale 
czy osiągnęłyśmy wszystko, co 

chciałyśmy osiągnąć? No nie... 
I chciałybyśmy zrobić strategię, 
opracować plan i zastanowić się, 
co możemy zrobić, żeby posunąć 
nasze sprawy do przodu - mówi-
ła Joanna Stańczyk. - Kongres 
Kobiet pokazuje w ogóle energię 
wszystkich kobiet na Dolnym Ślą-
sku. Żeby dać upust tej energii, 

żeby dziewczyny mogły sieciować, 
mogły wymieniać się informacja-
mi - właśnie po to robimy tę im-
prezę - dodała.

- Tegoroczny kongres odbędzie 
się tez również pod patronatami i 
matronatami. Kongres objął patro-
natem prezydent Wrocławia Jacek 
Sutryk, także matronaty marszał-
kini Sejmu Moniki Wielichow-
skiej oraz minister ds. równości 
Katarzyny Kotuli - powiedziała 
Jolanta Niezgodzka. - Będziemy 
rozmawiać o luce płacowej, o rów-
ności w kulturze, o migracjach, o 
kobietach w sporcie, o kryzysie 
psychicznym. Będziemy również 
rozmawiać z naszymi koleżanka-
mi Ukrainkami, Białorusinkami, 
które teraz doświadczają trudnych 
sytuacji w swoim kraju. 

Na kongresie obecne mają być 
m.in. minister ds. równości Ka-
tarzyna Kotula, wicemarszałki-
ni Sejmu Monika Wielichowska, 
Anna Maria Wesołowska, Janina 
Ochojska, Danuta Kuroń. Udział 
w wydarzeniu jest bezpłatny.

(hag)

Żeby dziewczyny mogły sieciować

Feministki zapraszają na Kongres Kobiet

W roku 2023 Tomasz Jakubow-
ski, właściciel Zakład Pogrze-
bowy „In Memento”, który w 
Oleśnicy ma siedzibę na 3 Maja, 
złożył wniosek o pozwolenie na 
budowę „domu pogrzebowego z 
krematorium, wiaty zewnętrznej 
i podziemnego zbiornika prze-
ciwpożarowego wraz z zagospo-
darowaniem terenu i niezbędną 
infrastrukturą techniczną”. Prze-
widywana kubatura budynku to 
7.040 metrów sześciennych. Decy-
zja Starostwa Powiatowego była 
wówczas negatywna. Ale...

Ale jak powiedział Panoramie 
właściciel „In Memento”, to się 
zmieniło w tym roku.

- Mam już decyzję zezwalającą 
i na wiosnę buduję. Raz mi wnio-
sek odrzucili, ale później dostałem 
pozytywną decyzję. Architekci po-
prawili błędy, wystąpiliśmy o ko-
lejną decyzję i  mamy pozwolenie 
na budowę. Ruszamy na wiosnę w 
w strefie aktywności gospodarczej 
na Krzywoustego - mówi Panora-
mie Tomasz Jakubowski. 

Krematorium powstanie na 
działce położonej przy rondzie na 
ulicy Krzywoustego przy obwod-
nicy Oleśnicy (patrz mapka). - Roz-
poczęcie inwestycji, tak jak powie-
działem, będzie wiosną 2025 roku. 
Przewiduję, że budowa potrwa 
trzy lata maksymalnie - mówi 
przedsiębiorca.

Według naszych nieoficjalnych 
informacji takie przedsięwzięcie 
to koszt 10 - 12 milionów złotych. 
Ale na pewno opłacalna, bo trend 
jest wyraźny - kremacji w Polsce 
jest coraz więcej. We Wrocławiu są 
dwa krematoria, inne, najbliższe 
Oleśnicy mamy w Brzegu. A dalej 
jest Kalisz i Łódź. - Zainteresowa-
nie kremacjami rośnie. Cztery lata 
temu było 20 - 25 procent krema-
cji, a obecnie to 50 procent - mówi 

nam Tomasz Jakubowski. Inny 
przedsiębiorca z lokalnej branży 
pogrzebowej szacuje, że dzisiaj 
może ich być nawet 70 procent. 
Najwięcej kremacji w Europie 
dokonuje się w Szwajcarii, Szwe-
cji, Słowenii i Danii – w tych kra-
jach kremacja dotyczy 80 procent 
pochówków. W Polsce jest ona 
bardziej popularna na zachodzie 
kraju. - Wrocław to już 80 procent 
pochowków z kremacją - szacuje 
właściciel „In Memento”.  

W Kościele Katolickim krema-
cja budziła kontrowersje, ale jego 
stanowisko ewoluowało. W 1963 
roku Kongregacja ds. Kultu Bo-
żego i Dyscypliny Sakramentów 
wydała dekret „Piam et Constan-
tem” stwierdzający, że kremacja 
jako rytuał pogrzebowy, nie jest 
już przeszkodą dla chrześcijań-
skiego pogrzebu, pod warunkiem 
że nie jest to wynik niewiary w 
zmartwychwstanie ciała. Obec-
nie Kościół katolicki akceptuje ją, 
wskazując, że powinna być prze-
prowadzona z poszanowaniem 
ciała zmarłego oraz z pełnym 
zrozumieniem i respektowaniem 

religijnych i etycznych przekonań. 
A w 2016 roku Kościół wydał wy-
tyczne dotyczące przechowywania 
prochów po kremacji. Powinny być 
przechowywane w miejscu świę-
tym, takim jak cmentarz, a nie w 
domu czy rozsypane w nieokreślo-
nym miejscu. 

Zmiana podejścia Kościoła była 
ważnym czynnikiem zmian w po-
dejściu ludzi do kremacji. A inne?

- Zmiana pokoleniowa po pierw-
sze. Ludzie dzisiaj podchodzą do 
kremacji w inny sposób niż starsze 
pokolenie. Aspekt kolejny - kwestia 
miejsca na cmentarzu. Na cmenta-
rzach zaczyna brakować miejsc, a 
w przypadku kremacji nie trzeba 
robić nowych grobów, do gro-
bów wkładane są urny minimum 
3 - 4 osób. No i po trzecie aspekt 
ekonomiczny - koszt pochówku z 
kremacją jest tańszy - wylicza nasz 
rozmówca.

Kremacja na Dolnym Śląsku to 
koszt 880 - 1.100 zł.

A jak wyglądają kwestie związa-
ne z ekologią? Z kremacją wiąże się 
emisja spalin do atmosfery, ale po-
ziom emisji jest bardzo niski. Pro-

ces ten generuje kilkakrotnie mniej 
zanieczyszczeń, niż na przykład 
piec do ogrzewania domu, czy też 
samochód. Literatura podaje, że z 
procesu kremacji powstaje między 
128 a 257 kg CO2.

Roman Rybak, Grzegorz Huk

KREMATORIUM  
POWSTANIE W OLEŚNICY
Dzisiaj ponad połowa pogrzebów to kremacja zwłok. Niektórzy mówią nawet o 70 procentach. 

PRZEBIEG  
KREMACJI

n Wprowadzenie trumny do pieca 
– trumna z ciałem zmarłego jest 
umieszczana w piecu krematoryj-
nym.
n Temperatura i spalanie – tem-
peratura w piecu kremacyjnym 
osiąga od 700 do 1200 stopni 
Celsjusza, co jest wystarczające 
do całkowitego spopielenia ciała. 
Pod wpływem wysokiej tempera-
tury ciało ulega całkowitemu spo-
pieleniu, pozostawiając jedynie ko-
ści. Nowoczesne piece posiadają 
dodatkową komorę dopalania, 
gdzie spalane są substancje po-
wstałe w trakcie spalania ciała, co 
minimalizuje emisję szkodliwych 
substancji.
n Czas kremacji - proces trwa od 
1 do 3 godzin, zależnie od wielko-
ści ciała oraz typu pieca.
n Chłodzenie i rozdrabnianie pro-
chów – po spopieleniu ciała pro-
chy są chłodzone, co może trwać 
kilka godzin. Chłodzenie jest nie-
zbędne, aby prochy można było 
bezpiecznie przenieść do kolej-
nego etapu procesu. Pozostałe 
po spopieleniu kości są następnie 
rozdrabniane w specjalnym mły-
nie, aby uzyskać jednorodny pro-
szek.
n Przełożenie prochów do urny 
– po schłodzeniu i rozdrabnianiu 
prochy są przekładane do specjal-
nej urny. Często wykonywane jest 
to ręcznie.

Tu stanie krematorium
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CODZIENNIE NOWE 
INFORMACJE

W głosowaniu wzięło udział 
2.195 osób, 6 głosów zostało unie-
ważnionych z powodu niepodania 
danych osobowych (imienia i na-
zwiska). Unieważnienie nie miało 
wpływu na ostateczny wynik gło-
sowania. 

Wygrane 9 zadań zostanie uję-
tych w projekcie budżetu Oleśnicy 
na rok 2025.

Od 100.000 do 200.000 zł
Zwycięzcy: Realizacja sceny 
plenerowej na potrzeby miej-
skich wydarzeń kulturalnych; 
Zielony Punkt Kontrolny - park 
Nad Stawami; Oleśnickie Ama-
zonki

600.000 zł jest przeznaczone na 
zadania od 100.000 do 200.000 zł. 
Takich zgłoszono osiem. „Wygrają 
trzy - cztery” - spekulowaliśmy. 
Wygrały trzy.

Zakup sceny plenerowej dostał 
329 głosów. Ma kosztować łącznie 
145.000 zł. Przewiduje się zakup:  
oświetlenia scenicznego, trybun 
przenośnych, sceny plenerowej, 
dwóch namiotów typu „gwiazda” 
oraz 20 leżaków.

Na „Ślizgopark - park zjeżdżalni 
dla dzieci i dorosłych” za 200.000 
zł zagłosowało 227 oleśniczan. Ma 
on powstać na bazie górki przy 
parku Nad Stawami w bezpośred-
nim sąsiedztwie skateparku. Ma 
to być miejsce z trzema bezpiecz-
nymi, otwartymi zjeżdżalniami 
skarpowymi typu rynnowego, 
stalowymi o różnych długościach 
osadzonymi. Projekt wymaga na-
sadzenia 8 - 10  drzew na skarpie 
przy zjeżdżalniach (ograniczanie 
ich nagrzewania), zainstalowania 
6 ławek, budowę drewnianych lub 
kamiennych schodków z poręczą 
z boku górki oraz wybrukowane-
go granitową kostką podejście z 
wypustkami antypoślizgowymi i 
poręczami linowymi po obu stro-
nach górki. 

154 głosy dostał projekt „Ole-
śnickie Amazonki”. Za 150.000 

zł mają zostać zorganizowane 
dla oleśniczanek po mastektomii  
warsztaty dotyczące zdrowia psy-
choseksualnego z psychologiem 
ze specjalizacją psychoseksuologii 
oraz fizjoterapeutami. Dla każdej 
uczestniczki przewiduje się co-
tygodniową godzinną terapię z 
psychologiem, dwa spotkania in-
dywidualne z fizjoterapeutą w ty-
godniu, oraz grupową gimnastykę 
ruchową w wymiarze 45 minut ty-
godniowo, ponadto w trakcie trwa-
nia projektu każda uczestniczka 
może spotkać się ze specjalistą w 
celu doboru odpowiedniego za-
opatrzenia medycznego. Zakres 
czasowy projektu obejmuje 8-12 
tygodni. Grupa docelowa to 25 ko-
biet po przebytej chorobie nowo-
tworowej.

Przegrani: Symfonia Światła: II 
Plenerowa Zabawa Karnawałowa; 
Oleśnica Tribute Band Festival; 
przebudowa placu zabaw na 
„nieustannie powiększającym się 
Osiedlu Lucień”;  zadaszone huś-
tawki na placu Zwycięstwa; zakup 
i montaż zewnętrznych totemów 
cyfrowo-multimedialnych wraz z 
pylonami informacyjnymi. 

„Trwałe” do 100 tysięcy
Zwycięzcy: Króliczy skwer, 
„Oleśnickie zabytki w obra-
zach”, Zielony Punkt Kontrolny 

200.000 zł pójdzie na zadania 
do 100.000 zł, ale mające „trwa-
ły” charakter. Takich zgłoszono 
pięć. „Nawet cztery mają szansę 
wygrać” - prognozowaliśmy. W 
limicie finansowym zmieściły się 
ostatecznie trzy.

Projekt „Króliczy skwer - zadbaj-
my o oleśnickie króliki” za 80.000 
zł dostał głosów 213. Na placu 
Staszica zostanie wydzielony frag-
ment trawnika pod schronienie dla 
królików. Miejsce będzie  ogrodzo-
ne metrowym ozdobnym płotkiem 
o długości 110 m, obsadzonym ro-
ślinnością. Jedynym wejściem bę-

dzie furtka od strony stacji Orlen. 
Wewnątrz staną 3-4 niskie (20 x 
150 x 150 cm) platform - górek ob-
łożonych żywą trawą, pod którymi 
królicze norki byłyby niezagrożo-
ne. Mają też być inne elementy 
architektury dla zwierząt, plansze 
edukacyjne i informacje, czym 
wolno, a czym nie wolno karmić 
króliki.

113 głosów padło na „Oleśnickie 
zabytki w obrazach”. Za 60.000 zł 
oleśnicki malarz ma wykonać 10 
olejnych obrazów w formacie 70 x 
90 cm, „w jednym charakterystycz-
nym stylu – pełnym kolorów, opty-
mizmu i realizmu magicznego”. 
Obrazy będą przedstawiały perły 
oleśnickiej architektury. Oprawio-
ne w drewnianą ramę i opatrzone 
wygrawerowaną tabliczką z opi-
sem przedstawionego budynku, 
imieniem i nazwiskiem autora oraz 
datą jego wykonania mają być pa-
miątką na 770. rocznicę nadania 
praw miejskich Oleśnicy. Obrazy 
zostaną powieszone w miejscach 
publicznych, m.in. Urzędzie Mia-
sta, Bibliotece Publicznej, Oleśnic-
kim Domu Spotkań z Historią, 
MOKiS-ie, Atol-u. 

I wreszcie Zielony Punkt Kon-
trolny, na który zagłosowało 96 
osób, ma kosztować 40.000 zł. W 
parku Nad Stawami staną słupki 
(np. dębowe) z kodem QR. Służą 
one do nauki i ćwiczenia nawiga-
cji w terenie, uprawiania orientacji 
sportowej, turystycznej lub rekre-
acyjnej, w tym rozwijania umiejęt-
ności poprawnego czytania mapy. 
Korzystając z przygotowanych 
szczegółowych map oleśniczanie 
będą mogli poćwiczyć nawigację, 
spędzić aktywnie czas na świeżym 
powietrzu. Na orientację można 
spacerować, maszerować z kijka-
mi, truchtać, biegać lub jeździć ro-
werem. 

Przegrani: „Książęcy szlak 
Piastów” - ścieżka edukacyjna; 
„Ławeczka dla seniora” (kontynu-
acja ulica Wileńska). 

„Nietrwałe” do 70 tysięcy
Zwycięzcy: Sterylizacja zwie-
rząt właścicielskich w tym 
psów i kotów; Legimi w Ole-
śnickiej Bibliotece Publicznej; 
Warsztaty rodzinne

200.000 zł pójdzie na zadania do 
70.000 zł, ale nie mające „trwałe-
go” charakteru. Takich zgłoszo-
no osiem. „Ile może wygrać? Od 
trzech do pięciu ma szanse” - za-
kładaliśmy. Wygrały trzy.

Sterylizacja zwierząt właściciel-
skich w tym psów i kotów: suk i 
samców (planowany koszt 60.000 
zł) dostała 172 głosy.

Legimi w Oleśnickiej Bibliotece 
Publicznej poparło 131 czytelni-
ków. Koszt zadania to 30.000 zł. 
Pieniądze pozwolą na dodatkowy 
zakup dostępu do platformy Legi-
mi dla użytkowników biblioteki. 
Legimi to aplikacja oferująca do-
stęp do kilkuset tysięcy ebooków 
i audiobooków, działająca na za-
sadzie abonamentu, który można 
wykupić indywidualnie za comie-
sięczną zryczałtowaną opłatą. 

I wreszcie na „Warsztaty rodzin-
ne: za 66.000 zł zagłosowało 101 
oleśniczan. Zadanie polega na zor-
ganizowaniu cyklu 20 rodzinnych 
warsztatów o różnej tematyce, 
m.in. kulinarnych, ceramicznych, 
ekologicznych, majsterkowania, 
krawieckich, plastycznych, mu-
zycznych. W każdym ma wziąć 
udział nie mniej 25 osób (rodzice/
opiekunowie + dzieci). Opłacony 
zostanie  instruktor, najem sali 
oraz zakupione zostaną materiały, 
pokryty zostanie koszt koordyna-
tora, obsługi księgowej oraz pro-
mocji.

Przegrani: II Oleśnicki Festiwal 
Chórów i Zespołów Senioralnych; 
Z łukiem za pan brat - zajęcia 
łucznicze; PrzebudzOna - warsz-
taty rozwoju osobistego dla 
kobiet; Festiwal Jogi w Oleśnicy; 
„Bezpieczna szkoła” - szkolenie.

Roman Rybak

Milion rozdysponowany
2.189 osób zadecydowało o rozdzieleniu miliona złotych w Oleśnickim Budżecie Obywatelskim w 
roku 2025. 

Będzie scena z wyposażeniem za 145 tysięcy Na słupkach kody QR „Legimi” umożliwi czytanie na tablecie

LIST DO REDAKCJI

A ci naziści 
to skąd byli?

Na tabliczce informacyjnej (zdję-
cie w załączeniu) według mojej, 
może subiektywnej, opinii jest brak 
narodowości tychże nazistów. Obcy 
kulturowo turyści np. z Japonii, Ko-
rei, Chin, nie znając historii Euro-
py XX wieku, nie znajdą państwa 
„nazistowskie”. Winno być dodane 
„niemieccy naziści”.

Pozdrawiam serdecznie całą redak-
cję. Jako były mieszkaniec Oleśnicy 
jestem z nią związany emocjonalnie 
- wszak spędziłem tu piękne chwile 
swojego życia....

 Jerzy Szachnowski
 Wrocław

A Niemców tu nie ma...

Ciekawe wydawnictwo do ku-
pienia na portalu aukcyjnym.  

Za 298 zł sprzedający wystawił 
Heimatkarte Oels, czyli mapę 
główną dawnej Oleśnicy. Wydał 
ją przed wojną Geographisches 
Institut Paul Baron z dzisiejszej 
Legnicy.  

Szerokość mapy - 55, a wyso-
kość 50 cm. Dla miłośników hi-
storii Oleśnicy zakup obowiąz-
kowy! 

 (ror)

Oels - mapa główna

Coś dla miłośników historii

Radny uważa, że ich brakuje. 
Miasto jest zdania, że wystar-
czy.

Jak już informowaliśmy, radny 
Dawid Jankowski, składał inter-
pelację o umiejscowienie miejskich 
koszy na śmieci wzdłuż ulic Księ-
dza Franciszka Sudoła i Bolesława 
Krzywoustego. Miasto obiecało 
ustawienie do końca roku 4 koszy, 
w tym jednego przy Biedronce. A 
Spółdzielnia Mieszkaniowa Za-
cisze postawiła dwa przy budyn-
kach na Sudoła nr 19 i 21.

Teraz rajca złożył interpelację w 
o umiejscowienie koszy na śmieci 
przy ławkach na Wileńskiej. - To 
kolejna ważna ulica w mieście, 
wzdłuż której brakuje koszy na 
śmieci - mówi Jankowski.

Ale władze miasta są tym razem 
innego zdania.

- Przy ulicy Wileńskiej, na od-
cinku od Sudoła do Gminnej Hali 
Sportowej, na chodnikach lub w 
bezpośredniej ich bliskości znaj-
duje się 10 pojemników na odpady 
- mówi Marcin Krawczyk, naczel-
nik Wydział Działalności Gospo-
darczej i Porządku Publicznego. 
- W roku 2023 przy ulicy zamonto-
wane zostały ławki dla seniorów w 
ramach budżetu obywatelskiego. 
Projekt nie przewidywał zakupu i 
ustawienia pojemników na odpa-
dy. Jeżeli zaistnieje taka potrzeba, 
dostawione zostaną kolejne - do-
daje.

(ror)

10 koszy 
wystarczy
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22 listopada 2023 roku w wieku 
71 lat zmarł Tadeusz Surma. Przez 
wiele lat prowadził zakład zegar-
mistrzowski w Rynku (teraz prze-
jął go syn) i zajmował się, wespół 
z synem, konserwacją zegara na 
wieży oleśnickiego ratusza. Nikt 
tak jak on nie miał ręki do starych 
zegarów. Odszedł po długiej i cięż-
kiej chorobie. 


Również w listopadzie ubiegłego 

roku nagle, w wieku 34 lat, zmarł 
Oskar Olczykowski, przedsiębior-
ca, wychowanek Pogoni Oleśnica, 
założyciel Olimpii Oleśnica, który 
ponownie wrócił do Pogoni. 


1 grudnia po ciężkiej chorobie, w 

otoczeniu najbliższych, opatrzona 
sakramentami świętymi, odeszła 
Małgorzata Szymańska - muzyk, 
wieloletnia nauczycielka Szkoły 
Podstawowej w Dobroszycach i 
wykładowczyni na Akademii Mu-
zycznej we Wrocławiu. Była twór-
czynią, instruktorem i dyrygentem 
wielokrotnie nagradzanego na 
konkursach w całej Polsce Zespo-
łu Muzyki Dawnej Carmen Alacre, 
którym kierowała od 1989 roku. W 
Mikołajki, 6 grudnia, tłumy po-
żegnały Małgorzatę Szymańską, 
która spoczęła na cmentarzu para-
fi alnym przy kościele św. Jadwigi 
Śląskiej w Dobroszycach. Żegnali 
ją najbliżsi - mąż Krzysztof, na-
uczyciel historii w I LO w Oleśni-
cy, i syn Konrad, doktor nauk hu-
manistycznych na Uniwersytecie 
Wrocławskim; rodzina, przyjaciele, 
sąsiedzi, współpracownicy, samo-
rządowcy, z wójtem Arturem Cio-
skiem, wychowankiem zmarłej, 
który podczas mszy świętej pełnił 
rolę kantora. 


7 grudnia w wieku 71 lat zmarł 

Jerzy Nobis. Był przez wiele lat in-
spektorem ds. obrony cywilnej w 
Urzędzie Miasta Oleśnicy. 


30 grudnia odeszła Halina Ko-

narzewska - wieloletnia pracow-
nica Biblioteki Publicznej Miasta i 
Gminy Twardogóra, bibliotekarka 
filii w Grabownie Wielkim. Za-
wsze ciepła i uśmiechnięta, życzli-
wa dla drugiego człowieka. Z pasją 
i powołaniem oddana była swojej 
pracy oraz misji bibliotekarstwa.


31 grudnia 2023 roku w wieku 

83 lat zmarła Teresa Jasztal, po-
słanka na Sejm II, III i IV kadencji.  
Od wielu lat mieszkała w Oleśnicy. 
W 1976 ukończyła studia na Wy-
dziale Filozofi czno-Historycznym 
Uniwersytetu Wrocławskiego. Pra-
cowała jako nauczycielka, od 1976 
do 1990 była dyrektorką szkoły 
oraz wizytatorem. Od lat 60. dzia-
łała w Związku Nauczycielstwa 
Polskiego. Z ramienia Sojuszu Le-
wicy Demokratycznej od 1995 do 
2005 sprawowała mandat posłanki 
na Sejm.


W styczniu 2024 roku odeszło 

kilku nauczycieli. 
Zmarł Jerzy Martin, dyrekto-

ra I Liceum Ogólnokształcącego 
w Oleśnicy w latach 1986 -1991. 
„Profesor Martin był wspaniałym 
człowiekiem, bardzo lubianym 
przez uczniów nauczycielem. Jego 

odejście dotknęło nas wszystkich. 
Żegnamy Go z wielkim żalem” - 
napisało liceum.

22 stycznia zmarła 73-letnia  
Elżbieta Jonczyk - wieloletnia na-
uczycielka języka rosyjskiego w 
Gminnej Szkole Podstawowej nr 3 
w Oleśnicy. 

W styczniu zmarła też Janina 
Fedoryszyn, nauczycielka języka 
polskiego w SP nr 2 w Sycowie od 
1 września 1964 roku. Przepraco-
wała w tej szkole 37 lat, kształtu-
jąc i wychowując wiele pokoleń 
młodych sycowian. Była zawsze 
serdeczna i chętna do pomocy, za-
angażowana w rozwój szkoły i w 
działalność społeczną. Odznaczo-
no ją Złotym Krzyżem Zasługi za 
wyróżniającą pracę pedagogiczną, 
„Odznaką Przyjaciela Dziecka” 
przez Towarzystwo Przyjaciół 
Dzieci, Nagrodą trzeciego stopnia 
ministra oświaty i wychowania za 
osiągnięcia oraz Nagrodą specjal-
ną Kuratora Oświaty.


Również w styczniu zmarła 

Krystyna Gatkowska, założyciel-
ka i przez kilka dekad właścicielka 
kultowego baru „Krakus” w Ole-
śnicy. Odeszła po długiej chorobie.


W lutym pożegnaliśmy Alicję 

Łyszczarz (wszyscy znajomi mó-
wili na nią Alina), byłą pracownicę 
Urzędu Miejskiego w Bierutowie i 
działaczkę sportową. Była prezeską 
klubu Widawa Bierutów. Jej wnuk 
Adrian był piłkarzem Śląska Wro-
cław, a syn Marcin grał w wielu 
drużynach w powiecie oleśnickim, 
w tym w Pogoni Oleśnica. Odeszła 
w wieku 68 lat, po długiej i ciężkiej 
chorobie. 


12 marca w wieku 59 lat po 

długiej i ciężkiej chorobie zmarł 
Jerzy Słomian .  Był znanym 
przedsiębiorcą, wielkim fanem 
motosportów. Zawsze był pogodny 
i uśmiechnięty.


Również w marcu po długiej i 

ciężkiej chorobie, w wieku 78 lat, 
zmarł Marian Marek Lewan-
dowski. Był radnym Rady Miasta 
Oleśnicy trzech kadencji: 1994-
1998,1998-2002 i 2002-2006. Był ak-
tywnym rajcą, jako jeden z pierw-
szych prowadził biuro radnego. 
Na sesjach często zabierał głos, był 

indywidualistą, w każdej sprawie 
miał swoje zdanie, którego gorąco 
bronił.

Przez całe polityczne życie zwią-
zany był z lewicą. W PRL-u był 
członkiem Patriotycznego Ruchu 
Odrodzenia Narodowego (PRON) 
– organizacji politycznej utworzo-
nej w 1982 roku w okresie stanu 
wojennego. Po 1989 roku należał 
najpierw do SdRP (Socjaldemo-
kracja Rzeczypospolitej Polskiej), 
a potem do SLD (Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej. Do Lewicy się 
nie zapisał, ale do końca życia po-
został sympatykiem tej formacji, 
bywał na spotkaniach z politykami 
tej formacji. Prawie zawsze zabie-
rał na nich głos. Był absolwentem 
Wyższej Szkoły Pedagogicznej w 
Opolu. Jako nauczyciel pracował w 
kilku oleśnickich szkołach, przede 
wszystkim w Zespole Szkół Zawo-
dowych i I LO. Przez wiele lat kie-
rował Klubem Międzynarodowej 
Książki i Prasy, który mieścił się na 
placu Zwycięstwa. W latach 80. był 
to najważniejszy ośrodek na kultu-
ralnej mapie Oleśnicy, do którego 
przyjeżdżali piosenkarze, aktorzy 
i znane osobistości. 


W marcu żegnaliśmy również 

Urszulę Jaszczak, radcę praw-
ną w Urzędzie Miasta i Gminy w 
Twardogórze, a potem wieloletnią 
radcę w Starostwie Powiatowym w 
Oleśnicy. 


W kwietniu odszedł Antoni Ba-

rowicz, wieloletni pracownik Wy-
działu Działalności Gospodarczej i 
Porządku Publicznego w Urzędzie 
Miasta Oleśnicy. Wspólnie z żoną 
przez wiele lat zbierał pieniądze na 
ratowanie polskich nekropolii na 
dawnych Kresach. Był odznaczony 
Złotym Krzyżem Zasługi za wkład 
w zachowanie tożsamości narodo-
wej na Kresach Wschodnich. Był 
także aktywnym działaczem Po-
wiatowego Zrzeszenia Pszczelarzy 
w Oleśnicy, w którym piastował 
funkcję wiceprezesa. Politycznie 
był związany z lokalną prawicą.


Zespół Szkół Ponadpodstawo-

wych w Sycowie poinformował, 
że 24 kwietnia „naszą społecz-
ność szkolną na zawsze opuściła 
nasza koleżanka, wspaniała na-
uczycielka, wychowawczyni oraz 

dla wielu przyjaciółka – Joanna 
Zdulska. Dziękujemy za Twoją 
obecność wśród nas Joasiu – za 
Twój uśmiech, cierpliwość i dobroć. 
Taką Cię zapamiętamy”. 


W maju żegnano Irenę Ulan, 

wieloletnią nauczycielkę historii 
i wiedzy o społeczeństwie, która 
pracowała w I Liceum Ogólno-
kształcącym w Oleśnicy. Była ce-
nionym pedagogiem, nauczycielką 
historii wielu pokoleń uczniów. 

W tym samym miesiącu zmarł 
były pracownik Urzędu Gminy 
Oleśnica Franciszek Oleniecki. 


W czerwcu Archidiecezja Wro-

cławska poinformowała o śmierci 
księdza Stanisława Paszkowskie-
go, który w latach 70./80. był wika-
riuszem w parafi i św. Jana Aposto-
ła i Ewangelisty w Oleśnicy.

A 25 czerwca odeszła Krystyna 
Michalska, katechetka w Szkole 
Podstawowej nr 1 im. III Tysiącle-
cia w Sycowie. 


1 lipca Urząd Gminy Oleśnica 

poinformował o śmierci Stefanii 
Cop, radnej Gminnej Rady Naro-
dowej  latach 1965-1969, która przez 
20 lat (1979 - 1999) była sołtysem 
Osady Leśnej.


6 lipca zmarł, przeżywszy 50 lat, 

Ireneusz Juralewicz, wychowaw-
ca w Specjalnym Ośrodku Szkol-
no-Wychowawczym w Dobroszy-
cach - Caritas Wrocław. „Odszedł 
człowiek o wielkim talencie, który 
swoją wiedzą i dobrą radą służył 
wszystkim będącym w potrzebie. 
Był osobą o ogromnej cierpliwości 
i ze wspaniałym poczuciem humo-
ru. Drogi Irku, dziękujemy Ci za to, 
że byłeś z nami i dla nas.” - napisali 
jego współpracownicy.


11 lipca w wieku 92 lat zmarł 

Kazimierz Szwed, jeden z najbar-
dziej znanych lekarzy w Oleśnicy. 
Jako chirurg operował i leczył 
setki oleśniczan. Przez wiele lat 
był ordynatorem oddziału chirur-
gicznego w szpitalu w Oleśnicy. 
Urodził się w 1932 roku w Miku-
lince koło Tarnopola, na przed-
wojennych Kresach Wschodnich.  
Kiedy skończyła się wojna, miał 14 
lat i wraz z tysiącami Polaków zo-
stał przesiedlony na teren Polski. 

W 1957 roku ukończył Akademię 
Medyczną we Wrocławiu. W 1975 
roku trafi ł do Oleśnicy, wygrywa-
jąc konkurs na dyrektora szpitala 
i ordynatora oddziału chirurgicz-
nego. Aktywnie uczestniczył w 
budowie tz w. nowego szpitala w 
Oleśnicy. Duża wiedza medyczna 
i wprawna ręka sprawiły, że stał 
się w krótkim czasie wizytówką 
oleśnickiego szpitala. Pod jego 
skrzydłami wykształciło się całe 
pokolenie lekarzy specjalistów. 
Miał jeszcze dwie inne pasje: to 
brydż i  fajka. Brydżystą był zna-
komitym, grał z sukcesami w 
wielu turniejach, był odznaczany 
za zasługi przez Polski Związek 
Brydża Sportowego. Interesował 
się też sportem, zwłaszcza piłką 
nożną. Czy licytował w piki, czy 
oglądał mecz w telewizji, zawsze 
wtedy nabijał ulubioną fajkę...


W sierpniu żegnano Mariusza 

Ciechanowskiego, w latach 2021-
2024 inspektora ds. komunalnych i 
mieszkaniowych w Urzędzie Mia-
sta i Gminy w Bierutowie. 


25 sierpnia zmarł Stanisław 

Kasperowicz, pierwszy jazzfan 
Oleśnicy. To on w 1993 roku wy-
myślił legendarny dzisiaj cykl 
„Jazz na kanapie”. Do naszego 
miasta  przyjeżdżali czołowi ja-
zzowi artyści, m.in. jak Jan Pta-
szyn-Wróblewski, Urszula Du-
dziak, Zbigniew Namysłowski, 
Wojciech Karolak. Zbigniew Le-
wandowski. Kasperowicz, były 
oleśnicki biznesmen, producent 
i sprzedawca mebli tapicerowa-
nych, pozostał z cyklem do końca 
zbyt krótkiego, bo 70-letniego, ży-
cia. Z czasem cykl umarł, potem 
były jeszcze próby jego reakty-
wacji, a sam Kasperowicz (współ)
organizował jeszcze różne kon-
certy, ale przede wszystkim po 
zamknięciu biznesu zmagał się z 
różnymi chorobami, często prze-
bywał w szpitalach i na zabiegach 
rehabilitacyjnych. W „Panoramie 
Oleśnickiej” zamieściliśmy cykl 
jego wspomnień „Z jazzowej ka-
napy”. A na pogrzebie Kaspero-
wicza 6-osobowy jazzmanów z 
Wrocławia zagrał m.in. sławną 
pieśń Glory glory alleluja. 


24 września Klub Sportowy w 

Ligocie Polskiej poinformował, 
że dzień wcześniej zmarł jego 
zawodnik - 37-letni Michał Ka-
zimierowicz. „Wczoraj późnym 
wieczorem odszedł od nas nasz 
zawodnik, a przede wszystkim 
brat, kolega – Michał Kazimiero-
wicz. Jeszcze w rundzie wiosennej 
mogliśmy ujrzeć Michała na bo-
isku, jak zawsze rządził w środku 
pola…” - poinformował klub.


14 października w wieku 81 lat 

zmarł Czesław Dubanowicz, zna-
ny w Oleśnicy i powiecie przed-
siębiorca, twórca firmy Gama 
Dubanowicz. Ma ona sklep fi rmo-
wy, hurtownię i siedzibę na ulicy 
Krzywoustego. 


27 października w wieku 82 lat 

zmarł Roman Ćwiękała, muzyk, 
satyryk, kabareciarz.

Roman Rybak

Marian
Lewandowski

Tadeusz 
Surma

Oskar
Olczykowski

Małgorzata
Szymańska

Roman 
Ćwiękała

Jerzy
Martin

Alicja
Łyszczarz

Antoni
Barowicz

Irena
Ulan

Kazimierz
Szwed

Stanisław
Kasperowicz

Czesław
Dubanowicz

Żegnaliśmy ich w tym roku
„Każdemu kiedyś ktoś bliski umiera, między być albo nie być zmuszony wybrać to drugie” - pisała Wiesława Szymborska. 

Wielu z nas żegnało od 1 listopada 2022 do 1 listopada tego roku swoich bliskich, swoich przyjaciół. 
Wspominamy dzisiaj tych zmarłych, którzy byli szerzej znani w powiecie oleśnickim.
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Ale dopiero za rok.

- Mieszkańcy Oleśnicy zwracają 
się z prośbą o oczyszczenie stawu 
poprzez częściowe wycięcie trzci-
ny od strony ulicy Wałowej oraz 
pielęgnację położonych drzew w 
parku - powiedział na sesji Rady 
Miasta Ireneusz Ruszel. Radny 
PiS złożył w tej sprawie interpe-
lację, wnioskując także o „rekre-
acyjne zagospodarowanie wokół 
stawu i parku Książąt Oleśnickich”.

„Aktualnie miasto nie ma środ-
ków na realizację ww. zadania. 
Natomiast w przyszłorocznym 
budżecie zagwarantowano środ-
ki, co pozwoli na przystąpienie 
do realizacji zadania związane-
go z oczyszczeniem stawu przy 
parku Książąt Oleśnickich” - wy-
jaśniał w odpowiedzi radnemu 
Robert Kropielnicki, naczelnik 
Wydział Architektury i Budow-
nictwa.

(ror)

Staw oczyszczą

Zrobiło się gęsto

- Wjeżdżają na kilka minut, do-
stają mandat - twierdzi radny. 
- Przecież ta sprawa jest uregu-
lowana - utrzymuje miasto.

- W imieniu przedsiębiorców pro-
wadzących działalność w oleśnic-
kim Rynku zwracam się z prośbą 
o wydanie im pozwolenia dającego 
możliwość nieodpłatnego wjazdu 
do Rynku w celu rozładunku towa-
rów i sprzętu - z taką interpelacją 
do burmistrza zwrócił się Piotr 
Pawłowski. Radny z klubu Hor-
bacza wskazał, że „przedsiębiorcy 
nie zgłaszają chęci parkowania, a 
jedynie wnioskują o zezwolenia 
obejmujący czas maksymalnie 

do 15 minut, bo tyle im potrzeba, 
aby nie dźwigać towarów z dalej 
położonych parkingów”. - To zna-
cząco ułatwi im funkcjonowanie. 
Zdarzały się sytuacje, w których 
po kilkuminutowym wjeździe na 
wspomniany teren byli karani man-
datami przez policję - dodaje radny.

Miasto jest zaskoczone tymi in-
formacjami...

„Powyższa sprawa uregulowana 
jest oznakowaniem drogowym, za-
wierającym dwa przedziały czaso-
we - poranny i popołudniowy - na 
potrzeby obsługi dla przedsiębior-
ców, tj. zakaz jazdy - napisał w od-
powiedzi Krzysztof Fink, dyrektor 
Sekcji Dróg Miejskich. - W obu kie-

runkach wyrażony oznakowaniem 
pionowym znak „B-1” nie dotyczy 
pojazdów zaopatrzenia w dni ro-
bocze w godzinach 6 - 10 oraz 18 - 
20. Wjazd na Rynek znajduje się od 
strony ulicy Prusa. Wprowadzona 
organizacja ma na celu regulację ru-
chu w taki sposób, aby przestrzeń 
Rynku była przyjazna i bezpieczna 
dla pieszych”.

Można się domyślać, że radny tą 
odpowiedzią usatysfakcjonowany 
nie będzie. Przedsiębiorcom cho-
dziło bowiem o możliwość krótko-
trwałego wjazdu na Rynek o każdej 
porze, a nie tylko w wyznaczonych 
godzinach. 

(ror)

Chcą wjechać? Przecież mogą...

No, agresywne psy na pewno 
są. Ale hodowli takowych nikt 
nie prowadzi...

- W związku z niedawnym 
incydentem pogryzienia miesz-
kanki naszego regionu przez 
psa w pobliskiej wsi, zwróciłem 
się o informację dotyczącą liczby 
hodowli psów ras uznanych za 
agresywne na terenie naszego 
miasta. Zgodnie z obowiązujący-
mi przepisami gmina prowadzi 
taki rejestr, dlatego ważne jest, 
aby mieszkańcy mieli dostęp do 
tych informacji w celu zapew-
nienia bezpieczeństwa - mówi 
Dawid Galik. Radny klubu Ole-
śnica dla Was złożył w tej spra-
wie interpelację. 

W artykule „Panoramy” o po-
gryzieniu w Świerznej informo-
waliśmy, że oficjalnej hodowli 
psów ras uznanych za agresyw-
ne nikt w Oleśnicy i powiecie 
nie prowadzi. A tym samym w 
żadnej gminie nie ma takiego 
rejestru, bo tylko w przypadku 
istnienia takowej hodowli samo-
rząd ma obowiązek go prowa-
dzić.

 Tak też odpowiedział radnemu 
Marcin Krawczyk, kierujący Wy-

działem Działalności Gospodar-
czej i Porządku Publicznego.

Przypomniał, że rasy agre-
sywne to: amerykański pit bull 
terier, pies z Majorki (Perro de 
Presa Mallorquin), buldog ame-
rykański, dog argentyński, pies 
kanaryjski, tosa inu; rottweiler, 
akbash dog, anatolian karabash, 
moskiewski stróżujący i owczarek 
kaukaski. I wyjaśnił, że „do tutej-
szego urzędu nie złożono żadne-
go wniosku w sprawie prowadze-
nia hodowli psów rasy uznawanej 
za agresywną”. (ror)

Oświetlenie nie działa, a picie 
i petardy są tu na porządku 
dziennym. Miasto wzywa do 
działań Tauron i policję.  

W tej sprawie list do radnego 
napisała mieszkanka Oleśnicy. 
Poinformowała, że w okolicy pla-
cu Staszica dochodzi do zakłó-
cania ciszy nocnej, spożywania 
alkoholu, zaśmiecania, w tym 
rozrzucania potłuczonych bute-
lek, a także odpalania petard.

Radny Rafał Zahorski po jej 
interwencji złożył interpelację „o 
podjęcie działań mających na celu 
poprawę bezpieczeństwa oraz 
komfortu mieszkańców zamiesz-
kałych w okolicy placu Staszica”. 
Wskazał w niej trzy kwestie wy-
magające pilnej interwencji: na-

prawę oświetlenia oraz montażu 
monitoringu na placu, zainstalo-
waniu oświetlenia przy chodniku 
między blokiem przy Sinapiusa 
14a-14c a placem; zwiększenie 
liczby patroli policyjnych we 
wspomnianej okolicy.

Miasto odpowiedziało, że zgło-
szenie odnośnie naprawy oświe-
tlenia zostało wysłane do właści-
ciela - Tauron TNT. Jeżeli chodzi 
o monitoring, „informujemy, że 
plac Staszica jest objęty syste-
mem monitoringu miejskiego, 
który obsługuje policja”. Samo-
rząd wystosował też „pismo do 
Komendy Powiatowej Policji w 
Oleśnicy z prośbą o zwiększenie 
liczby patroli policyjnych na tym 
obszarze”. 

(ror)

Dog argentyński to jedna z ras uzna-
nych za agresywne

Agresywnych nie ma

Teraz ruch policji i Taurona

Oddając zużyty sprzęt elek-
tryczny i elektroniczny oraz 
tekstylia, możesz pomóc pod-
opiecznym Ośrodka Terapii 
Uzależnień.

Kontenery na elektryczne śmie-
ci i tekstylia stanęły na terenie 
Domu Magnificat, pod adresem 
Ligota Polska 60. Mieszkańcy 
gminy Oleśnica i okolic będą mo-
gli oddawać zarówno duży sprzęt 
RTV i AGD, jak i mniejsze elek-
troodpady, np. telefony, tablety, 
suszarki czy zabawki na baterie. 
W przypadku niepotrzebnych 
ubrań, ręczników, koców, firanek 
czy pościeli warto pamiętać, by 
były czyste i suche. Dochód ze 
zbiórki zostanie przeznaczony na 
wsparcie terapii uzależnień m.in. 
osób w kryzysie bezdomności 
oraz ich rodzin. 

Ośrodek Terapii Uzależnień 
Dom Magnificat w Ligocie Pol-
skiej działa od kwietnia tego 
roku. Jego siedziba jest wzniesio-
ny około 1886 roku pałacyk. Prze-
budowany został w 1914 roku w 
stylu neobarokowym. A w latach 
60. XX wieku została przebudo-
wana wieża, która nie przypo-
mina reszty budynku. Po zakoń-
czeniu II wojny światowej pałac 
wraz z folwarkiem przekazano 
Kombinatowi PGR Oleśnica. W 
1993 roku, po upadku PGR-u, re-
zydencja pozostawała własnością 
Skarbu Państwa. Ten przekazał ją 
Kościołowi. Budynek dzierżawiła 
Fundacja Światło-Życie z Wrocła-
wia. A dzisiaj w Domu Magnifi-
cat jest prowadzona terapia uza-
leżnień od alkoholu, narkotyków 
i innych środków psychoaktyw-
nych oraz od zachowań kompul-
sywnych. Terapia prowadzona 
jest w trybie stacjonarnym. Ze 
stacjonarnej terapii mogą tu ko-
rzystać osoby od 18. do 55. roku 
życia.

- Walka z uzależnieniem jest 
bardzo trudna i długa. Jest też 
kosztowna, bo nierzadko pacjent 
wychodzący z nałogu potrzebuje 
dodatkowych leków czy opieki 
medycznej. W naszym ośrodku 
przebywają m.in. osoby ubogie 
lub bezdomne i to ich terapię 
chcemy wesprzeć ze środków 

pozyskanych dzięki zbiórce. 
Wierzymy, że znajdą się ludzie 
o wielkich sercach, którzy będą 
chcieli nam pomóc. Nie chce-
my wiele. Tylko niepotrzebne 
ubrania i zalegające w domach 
elektroodpady, którym nadamy 
moc pomagania” – mówi Marcin 
Blicharz, założyciel i kierownik 
Domu Magnificat. Jemu, dwa-
dzieścia lat temu, udało się poko-
nać nałóg. Kiedyś był uzależnio-
ny od heroiny, przebywał często 
na Dworcu Głównym PKP we 
Wrocławiu...

Ośrodek prowadzi Fundacja 
„Nefesz”, która weszła w ścisłą 
współpracę z Fundacją „Magni-
ficat” - od 2016 r. prowadzącą 
Dom Magnificat w miejscowości 
Łask-Kolumna pod Łodzią.  Oba 
ośrodki - jak wyjaśniają założy-
ciele - łączy program terapii, re-
guły funkcjonowania i ludzie.

- Do naszego domu przyjeż-
dżają ludzie, którzy szczerze 
szukają Boga albo już go poznali, 
ale jednak wpadli w tarapaty. Są 
wśród nich także księża czy sio-
stry zakonne. Przyjeżdżają rów-
nież osoby, które deklarują, że są 
ateistami. Szanujemy to, nikogo 
na siłę nie nawracamy. Pacjent 
musi jedynie zaakceptować re-
gulamin ośrodka, poszczególne 
punkty planu dnia - powiedział 
Gościowi Niedzielnemu Marcin Bli-
charz.

Pod opieką terapeutów znaj-
duje się 10 osób walczących z 
uzależnieniem od środków psy-
choaktywnych. Każdy kilogram 
oddanych elektrycznych śmieci 
i tekstyliów to dodatkowe środki 
na działalność ośrodka. Zbiórka 
prowadzona będzie na terenie 
Domu Magnificat od 29 paździer-
nika do 12 listopada.

(ror)

Baterie i ciuchy  
dla Magnificatu

W pałacu prowadzi się pożyteczną działalność

Zbiórka już trwa

CODZIENNIE NOWE INFORMACJE
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Pieniądze w planie są, ale jest 
też pewien haczyk.

- W imieniu mieszkańców uli-
cy Stolarskiej pytam, kiedy pla-
nowana jest realizacja w sprawie 
planowanej inwestycji polegającej 
na zagospodarowaniu terenu po-
dwórza i likwidacji zbiorników 
bezodpływowych na działce i czę-
ściowe utwardzenie terenu oraz 
budowę miejsc parkingowych. 
Kiedy planowana jest ta realiza-
cja tej inwestycji? Czy w budżecie 
na 2025 rok zostaną dedykowane 
środki na przedmiotową inwesty-
cję? - zapytał na ostatniej sesji Pa-
weł Bielański (Oleśnica Razem). I, 
jak już informowaliśmy, złożył w 
tej sprawie interpelację.  

Przypomnijmy, że niespodzie-
wanie zaraz po wypowiedzi 
Bielańskiego głos zabrał radny z 
klubu Horbacza.

- Chciałem zapytanie pana 
Pawła powtórzyć, ale chcę po-
informować, że środki na Sto-
larską są. Od trzech miesięcy 
jestem w kontakcie z mieszkań-
cami, projekt konsultowali, jak 
najbardziej - powiedział Marek 
Czarnecki.

A jaka jest oficjalna odpowiedź 
miasta?

„Zakład Budynków Komu-
nalnych w Oleśnicy informuje, 
że wykonanie przedmiotowej 
inwestycji zostało uwzględnione 
w propozycji planu wydatków 
do budżetu Miasta Oleśnica na 
rok 2025” - napisała w odpowie-
dzi na interpelację Izabela Świą-
der, dyrektorka ZBK. Ale dodała: 
„Realizacja zależeć będzie jednak 
od środków przeznaczonych na 
zagospodarowanie terenów miej-
skich”.

(ror) 

Stolarska tak, ale...

Sprawa alei klonów trafiła do 
wójta gminy Oleśnica.

O tej sprawie napisaliśmy już 
dwukrotnie. Przypomnijmy, że 
Mirosław Płaczkowski złożył 
interpelację, w której wniosku-
je o „analizę prawną i ustalenie 
podmiotu odpowiedzialnego za 
uszkodzenie w stopniu znacznym 
systemu korzeniowego ponad 20 
drzew podczas przebudowy ścież-
ki pieszo-rowerowej przy ulicy 
Wileńskiej”. Drzewom w całej alei 
klonów usunięto 50 procent bryły 
korzeniowej, w tym korzenie gru-
be, kotwiczące. Poważnie narusza 
to statykę drzew i stanowi bezpo-
średnie sprowadzenie zagrożenia 
bezpieczeństwa publicznego. Do-
datkowo prace przeprowadzono 
w ponad 30-stopniowym upale, 
pozostawiając na wiele dni odkry-
te obcięte korzenie nośne drzew. 
Zdaniem rajcy z klubu Oleśnica 
dla Was łamie to prawo i standardy.

Inwestycja na Wileńskiej, w ra-
mach przebudowy drogi powiato-

wej na odcinku Oleśnica-Wabieni-
ce, jest prowadzona przez Zarząd 
Dróg Powiatowych. Wykonawcą 
za 10 mln zł jest firma Anny Chle-
boś z Granowca. „Ten odcinek Wi-
leńskiej, powtórzmy - drogi powia-
towej - znajduje się już na terenie 
gminy Oleśnica” - napisaliśmy.

„Jak ustalił burmistrz Oleśni-
cy, przedmiotowe drzewa rosną 
w pasie zieleni przebudowane-
go odcinka drogi w granicach 
działki  położonej w obrębie 
Spalice na terenie gminy Oleśni-
ca. W związku z powyższym pi-
smo zostało przekazane zgodnie 
z właściwością do wójta gminy 
Oleśnica w celu ewentualnego 
wszczęcia postępowania o wy-
mierzenie administracyjnej kary 
pieniężnej za zniszczenie drzew 
oraz wyjaśnienia wszelkich oko-
liczności faktycznych i prawnych 
w przedmiocie postępowania” 
- poinformował Płaczkowskiego 
Adam Heliński, naczelnik Wy-
działu Geodezji. 

(ror)

Czy będą kary?

Barbarzyństwo Musiało być tak szeroko?

Miasto odsyła mieszkańców do 
władz powiatu.  

O problemie emisji pyłów pod-
czas przesypywania zbóż w ele-
watorach na Chopina informowa-
liśmy przed dwoma tygodniami. 
Mieszkańcy chcą, aby właściciel 
obiektu emisję zminimalizował.  
- Nie zrobiono tego przez lata i la-
tem, zwłaszcza bardzo gorącym,  
problem się nasila - ocenił w inter-
pelacji radny Mirosław Płaczkow-
ski. I przypomniał, że „właściciel 
elewatorów otrzymał zgodę na 
zagospodarowanie tego terenu na 
zabudowę uwarunkowaną właśnie 
eliminacją negatywnego oddziały-
wania na otoczenie”. 

Naczelnik Wydziału Geodezji 
Adam Heliński wyjaśniał rajcy 
w odpowiedzi, że „występowania 
uciążliwości pyłowych związa-

nych z przeładunkiem zbóż” jest 
„na terenie należącym do firmy 
BZK Group Sp. z o.o.”, a przede 
wszystkim Prawo ochrony środo-

wiska precyzuje, że w tej sprawie 
organem właściwym jest starosta 
powiatu. 

(ror)

Pylą? To problem starosty...

Silosy stoją za blisko domów

A większy remont? Może za rok.

Dawid Galik interpelował na 
poprzedniej sesji w sprawie re-
montu ulicy 3 Maja (od nr 37 do 
40) - Złożyłem wniosek o remont 
odcinka ul. 3 Maja od nume-
ru 37 do 40. Jest to ślepa ulica o 
długości około 150 metrów, któ-
ra wymaga pilnych napraw ze 
względu na jej stan techniczny, 
co poprawi komfort mieszkań-
ców - powiedział radny. Sekcja 
Dróg Miejskich zadeklarowała, że 

w tym roku zostanie wykonane 
oczyszczenie nawierzchni z za-
legających materiałów sypkich, 
sprawdzenie stanu nawierzchni i 
wykonanie napraw cząstkowych. 
Obecnie prace zostały już zakoń-
czone. 

A co z przebudową wniosko-
wanego odcinka ulicy? - Sprawa 
zostanie rozpatrzona podczas 
planowania zakresu remontów na 
kolejny rok budżetowy - mówi dy-
rektor Krzysztof Fink.

(ror)

Na razie lekka naprawa

Podział kompetencji jest dla 
wielu mieszkańców trudny do 
zrozumienia...  

Na poprzedniej sesji Rady Mia-
sta radni złożyli kilkadziesiąt in-
terpelacji.

M.in. Ewa Bieniek z klubu 
Horbacza zgłosiła potrzebę wy-
konania progu zwalniającego w 
miejscu przejścia dla pieszych 
na ulicy Wiejskiej (na wysokości 
numeru 22). Dawid Jankowski 
(PiS) postulował budowę lustra 
drogowego przy wyjeździe z ulicy 
Chopina. Jan Mandat wskazał na 
potrzebę usunięcia dwóch meta-
lowych słupków z terenu zatoki 
parkingowej na 11 Listopada 13-44. 
Radny z klubu Horbacza interpelo-

wał też w sprawie wyciszenia lub 
wyłączenia sygnału dźwiękowe-
go w sygnalizatorach sygnalizacji 
świetlnej na ulicy 11 Listopada/
Hallera. Dawid Galik z klubu Ole-
śnica dla Was złożył interpelację w 
sprawie poprawy bezpieczeństwa 
rowerzystów na drodze rowerowej 
wzdłuż ulicy Wojska Polskiego w 
pobliżu budynków mieszkalnych 
przy Rzemieślniczej 6-6b. Radny 
interpelował też w sprawie utwo-
rzenia przejścia dla pieszych do 
restauracji McDonald`s przy ulicy 
Dobroszyckiej.

Wszystkie one, a także wiele 
innych interpelacji, nie mogą być, 
niestety, rozpatrzone przez miasto. 
Ostatnia z wymienionych interpe-
lacji - ta Galika o przejściu przy 

McDonaldzie - trafia do Dolnoślą-
skiej Służby Dróg i Kolei. Pozostałe 
zostały wysłane do władz powia-
tu, w większości trafią do Zarządu 
Dróg Powiatowych. 

Tak bowiem wygląda podział 
kompetencji w Oleśnicy, często dla 
wielu mieszkańców niezrozumia-
ły i powodujący wiele nieporozu-
mień. To głównie kwestia dróg, 
których w mieście administratora-
mi są cztery podmioty: GDDKiA 
(krajowe), DSDiK (wojewódzkie), 
ZDP (powiatowe) i SDM (miejskie), 
a na obrzeżach miasta (np. na Ko-
pernika, Wileńskiej) odcinki, które 
- jak się wydaje oleśniczanom - są 
miejskie, należą już do gminy Ole-
śnica.

(ror)

To nie nasze sprawy...

Trwa akcja wsparcia powrotu do 
zdrowia i życia Kacpra Mazura, 
który uległ wypadkowi.

Jak informowaliśmy, trwa akcja 
pomocy na rzecz Kacpra Mazura z 
Dobroszyc. Na portalu mammoc.
pl trwa zbiórka pieniędzy na jego 
leczenie, rehabilitację i potrzebny 
sprzęt. Jego bliscy i znajomi napi-
sali w opisie zbiórki: „Nasz kocha-
ny Kacper to niesamowity chłopak. 
Swoim dotychczasowym życiem 
daje powód do radości i dumy - 
syn, brat, ukochany chłopak, wu-
jek, przyjaciel. Energiczny, otwarty 
na świat optymista, zawsze pełen 
poczucia humoru. Uwielbia grać 
w piłkę nożną, jest zawodnikiem 
w klubie KP Dąb. Ma głowę pełną 
pomysłów i wielki apetyt na życie. 
Latem razem z kolegami wybrał 
się w podróż za granicę autosto-
pem, to była dla niego wielka 
przygoda. Przez ostatnie lata stu-
diował we Wrocławiu i pracował 
w Warszawie. Kilka tygodni temu 
wrócił do Dobroszyc, bo tęsknił za 
rodziną, przyjaciółmi. Miał wie-
le planów, chciał się nadal uczyć, 
rozwijać, podróżować. Jedna chwi-
la odmieniła cały świat… Podczas 
pracy na budowie spadł z wyso-
kości, doznał urazu głowy. Pomoc 
została udzielona bardzo szybko, 
helikopter przetransportował Kac-
pra do szpitala, gdzie natychmiast 
ratowano jego życie poważną ope-
racją głowy. Po tygodniu przeszedł 
kolejną operację ratującą życie. To 

jednak nie koniec prawdziwa wal-
ka dopiero się zacznie, gdy Kacper 
zostanie wybudzony ze śpiączki. 
Już teraz jest pewne, że Kacper 
będzie potrzebował długotrwałej 
specjalistycznej i bardzo kosztow-
nej rehabilitacji. Znaleźliśmy się w 
sytuacji, w której musimy zwrócić 
się do wszystkich ludzi dobrego 
serca o pomoc finansową. Podej-
miemy wszelkie kroki, aby umoż-
liwić mu powrót do normalności".

Na rehabilitację Kacpra można 
wpłacić pieniądze na konto: 16 
1020 5226 0000 6602 0635 0765 (w 
tytule przelewu: Kacper Mazur) 
lub przekazać 1,5% podatku (nr 
KRS: 0000769935, cel szczegółowy: 
Kacper Mazur). Można też wy-
stawić na licytację w grupie face-
bookowej „Licytacje Pełne Mocy" 
(dodając hasztag #KacperMazur) 
przedmiot lub usługę, z której do-
chód zostanie przeznaczony na 
rehabilitację. Do tej akcji dołączył 
znany nie tylko w Oleśnicy spor-
towiec.

„Nazywam się Wojciech Bartnik, 
jestem medalistą Igrzysk Olimpij-
skich i byłym trenerem kadry na-
rodowej boksu. Na licytację dla 
Kacpra wystawiam indywidualny 
trening bokserski, który miałby 
się odbyć w Oleśnicy. Zapewniam 
salę, potrzebny sprzęt sportowy i 
dobrą atmosferę na treningu. Licy-
tację zaczynamy od 100 zł

Koniec licytacji: 25.10.2024 o go-
dzinie 20:00. Pomóżmy Kacprowi 
w powrocie do sprawności" - tak 

brzmi wpis Wojtka Bartnika w 
serwisie społecznościowym Fa-
cebook. Według stanu na 24 paź-
dziernika najwyższą stawkę - 1000 
zł - zaproponowała Stomatologia 
Czechowscy. 

Krzysztof Dziedzic

Moc pomocy

Miał wielki apetyt na życie

Jego życie legło w gruzach
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Jakie nasadzenia pojawią się w 
mieście?

W przyszłym roku w Oleśnicy 
mają powstać trzy nowe rabaty o  
powierzchni 30 mkw.: jedna z 200 
sadzonkami bylin i traw ozdob-
nych; druga z użyciem 200 sadzo-
nek roślin wrzosowatych; a trzecia 
ozdobi 200 sadzonek bylin miodo-
dajnych. 

W mieście zostanie posadzonych 
500 paproci; 250 róż, 5.750  brat-
ków, 5.000 begonii, 200 wrzosów, 
200 kann, 5.000 krokusów, 3.500 
pelargonii, 60 ipomei, 120 surfinii 
oraz 8 sztuk róży piennej i 164 tra-
wy oraz rośliny ozdobne.

Samorząd planuje też zasadzenie 
80 drzew w wieku minimum 5 lat i 
500 krzewów.

(ror)

WPIP Construction zakończyło 
rozbudowę zakładu produkcyj-
nego Guillin Polska na Przemy-
słowej. 

Rozbudowany kompleks nale-
żący do spółki Guillin Polska, bę-
dącej częścią międzynarodowego 
holdingu zajmującego się produk-
cją opakowań do żywności, znaj-
duje się na ulicy Przemysłowej 
w obiektach po dawnej fabryce 
obuwia. W ramach inwestycji, 
którą zaprojektowała oraz zreali-
zowała firma WPIP Construction, 
powstały dwie hale – magazyno-
wa (4 tys. mkw.) oraz produkcyj-
na (3,2 tys. mkw.). Dzięki temu 
powierzchnia całego kompleksu 
wzrosła do 29,5 tys. mkw. 

Staranne planowanie oraz ko-
ordynacja działań w trakcie reali-
zacji projektu sprawiły, że rozbu-
dowa nie spowodowała żadnych 
zakłóceń w pracy zakładu. Nawet 
mimo tego, że prace związane z 
budową hali produkcyjnej były 
prowadzone pomiędzy funkcjo-
nującymi już obiektami. 

– To już kolejna inwestycja, 
którą mieliśmy przyjemność za-
projektować oraz wybudować dla 
naszego partnera właśnie w Ole-
śnicy – mówi Marek Mielnik, 
wiceprezes zarządu WPIP Con-
struction, p.o. prezesa. - Świadczy 

to o wzajemnym zaufaniu oraz 
dobrych relacjach łączących obie 
firmy - dodaje.

- Zrealizowana inwestycja, któ-
ra znacząco powiększyła naszą 
powierzchnię produkcyjną i ma-
gazynową, stanowi dla nas strate-
giczny krok w dalszym rozwoju. 
Współpraca z takim partnerem 
jak WPIP Construction to gwa-
rancja sukcesu. Cieszymy się, że 
mogliśmy powierzyć to zadanie 
firmie, która nie tylko sprostała 
naszym oczekiwaniom, ale rów-
nież wnosiła zaangażowanie, ela-
styczność i doskonałą współpracę 

na każdym etapie realizacji – po-
wiedział nam Paweł Kielczawa, 
dyrektor generalny Guillin Pol-
ska.

Przypomnijmy, że Guillin Pol-
ska to część Grupy Guillin, mię-
dzynarodowego holdingu, po-
siadającego w Europie 30 spółek, 
specjalizującego się w tworzeniu 
przyjaznych środowisku roz-
wiązań do pakowania żywności. 
Spółka jest właścicielem dwóch 
zakładów produkcyjnych: w Ole-
śnicy oraz Niepruszewie (woje-
wództwo wielkopolskie).

(OAI)

Po dziurach nie ma śladu. 

- Zwróćcie uwagę na Wileńskiej 
na zeszlifowany asfalt na począt-
kowym i końcowym odcinku dro-
gi - zasygnalizował nam czytelnik. 
Mieliśmy też sygnały, że te dwa 
fragmenty są dziurawe. 

Ale to już historia... Bo - tak jak 
zapowiadał wcześniej Zarząd Dróg 
Powiatowych - wykonawca posta-
rał się, aby jeszcze przed Wszyst-
kimi Świętymi zakończyć remont 
ulicy Wileńskiej na odcinku do 
ronda za cmentarzem komunal-
nym, a tym samym wspomniane 
na wstępie niedogodności znik-
nęły. 

Ten fragment drogi powiatowej 
był zmorą kierowców, ponieważ 
od dłuższego czasu był w fatal-
nym stanie. Obecnie ułożona zo-
stała ostatnia tzw. warstwa ście-
ralna aż do wspomnianego ronda 
i poruszanie się na tym odcinku w 

niczym nie przypomina tego, co 
było jeszcze niedawno. Pieszych 
i rowerzystów ucieszy i zadowoli 
poszerzona ścieżka pieszo-rowero-
wa. Jak udało nam się dowiedzieć 
w ZDP, prace na tym odcinku są 
prawie ukończone. Przewidziane 
jest jeszcze odtworzenie progu 
zwalniającego przy hali sportowej 
gminy Oleśnica oraz montaż ozna-
kowania poziomego i pionowego 
na wspomnianej ścieżce pieszo-ro-
werowej.

Niezależnie od prawie za-
kończonych prac na odcinku do 
cmentarza prowadzone są roboty 
remontowe na drodze powiatowej 
w kierunku Wabienic. Aktualnie 
budowlańcy pracują na wysokości 
Bogusławic. 

Przypomnijmy, że termin zakoń-
czenia tej bardzo ważnej dla kie-
rowców inwestycji przewidziany 
jest na pierwszy kwartał 2025 roku.

Grzegorz Huk

Teren cmentarza wojennego 
żołnierzy Armii Czerwonej jest 
regularnie porządkowany. 

Zbliża się Święto Zmarłych i na 
oleśnickich cmentarzach tradycyj-
nie zauważalny jest  zwiększony 
ruch. 

W piątek pracownicy Zakładu 
Zieleni Wiesława Niedzielskiego 
porządkowali teren cmentarza wo-
jennego żołnierzy Armii Czerwo-
nej. Prace porządkowe prowadzone 
są tu regularnie, mimo skompliko-
wanych, zwłaszcza ostatnio, relacji 
polsko-rosyjskich.  (hag)

Guillin powiększył się

Rozbudowany zakład wygląda imponująco

Jest już równo

Nowa nawierzchnia, nowa jakość

Szacunek ponad polityką

Cmentarz został starannie uprzątnięty

80 drzew, 250 róż

Kwietne rabaty to oleśnicka specjalność

MIASTO W SKRÓCIE
O hejcie w Sieci
„Nieznajomość prawa szkodzi” to projekt realizowany przez PCEiK, który 
ma przybliżyć uczniom wiedzę na temat zagadnień dotyczących mowy 
nienawiści w sieci. W ramach projektu w sali konferencyjnej Biblioteki w 
Oleśnicy odbył się wykład dla uczniów szkół ponadpodstawowych, który 
poprowadziła oleśniczanka, sędzia Sądu Okręgowego we Wrocławiu 
Dobromira Myszakowska. Projekt wsparła starosta Wioletta Efinowicz.

Na zamku o seniorach
Spotkanie dyrektorów powiatowych centrów pomocy rodzinie z Dolnego 
Śląska odbyło na Zamku Książąt Oleśnickich. Debatę zdominował temat 
koordynowanej opieki senioralnej w kontekście świadczenia wspiera-
jącego, które można uzyskać od stycznia 2024 roku. Powiat oleśnicki 
reprezentowali: wicestarosta Sławek Kapica, członek Zarządu Powiatu 
Wojciech Paszkowski oraz dyrektor PCPR w Oleśnicy Beata Krzesińska.

Katarzyna Horoś i Anna Krajew-
ska, dwie członkinie Platformy 
Obywatelskiej aktywne w lokalnej 
polityce, pojechały do Warszawy, 
by pogratulować Michałowi Jaro-
sowi nominacji na wiceministra 
rozwoju i technologii. Horoś, która 
jest asystentką posłanki Jolanty 
Niezgodzkiej, rozmawiała także 
o możliwości dalszej współpracy 
wiceministra z posłanką. „Jestem 
zaszczycona możliwością wzięcia 
udziału w tej ważnej inicjatywie i 
cieszę się na owocną współpracę 
z Ministerstwem Rozwoju i Tech-
nologii” - napisała po spotkaniu 
Katarzyna Horoś. 

(kad)

Pogratulowały 
wiceministrowi

CODZIENNIE  
NOWE INFORMACJE
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Czytelnicy sygnalizują nam, że 
koordynacji pomiędzy rozkłada-
mi jazdy OKM i PKP jak nie było, 
tak nie ma...

Po raz kolejny nasi czytelnicy, 
którzy dojeżdżają koleją z Oleśnicy 
do pracy poza naszym miastem, 
sygnalizują problem z brakiem 
synchronizacji przyjazdów pocią-
gów z kursami miejskiej komu-
nikacji autobusowej. Nieustannie 
powtarza się sytuacja, że autobusy 
odjeżdżają, kiedy pociąg dojeżdża 
do Oleśnicy, a  wysiadający poiry-
towani pasażerowi widzą tylko 
tył znikającego pojazdu. Jednym z 
przykładów jest sytuacja, która ma 

miejsce, kiedy do Oleśnicy wjeż-
dża poranny pociąg z Kluczborka. 
- Wygląda tak, jakby kierowca ro-
bił to złośliwie - mówi nam jeden z 
oleśniczan.

Przypomnijmy, że na ten pro-
blem zwracali już uwagę radni i w 
poprzedniej kadencji, i w tej (Ewa 
Bieniek i Dawid Jankowski). Mia-
sto odpowiada, że „rozkład jazdy 
Oleśnickiej Komunikacji Miejskiej 
jest tak ułożony, aby umożliwić 
pasażerom dotarcie na stację PKP 
Oleśnica i Oleśnica Rataje, przy-
bycie do szkół, czy do zakładów 
pracy itp.”, a  „każdorazowo przy 
zmianie rozkładu jazdy pociągów 
analizujemy rozkłady jazdy auto-

busów OKM, celem możliwości 
jak najlepszego skomunikowania 
kursów z potrzebami wszystkich 
mieszkańców”. 

Ale przyznaje też, że „z powo-
du braku wystarczających środ-
ków fi nansowych nie jest w stanie 
zwiększyć częstotliwość kursowa-
nia autobusów na poszczególnych 
liniach i skomunikować wszystkie 
przyjazdy i odjazdy pociągów”, bo 
OKM dysponuje „jedynie 3 auto-
busami obsługującymi 4 linie, co, 
niestety, nie zawsze pozwala na 
pełną synchronizację OKM z roz-
kładem jazdy wszystkich pociągów 
i wszystkich przerw pomiędzy lek-
cjami w szkołach”. (hag, ror)

Przypadek czy złośliwość?

Tym razem trasa wiodła do Twar-
dogóry. Z postojem w Grabownie 
Wielkim.

Oleśnickie Stowarzyszenie Miło-
śników Olsensium Marka Kamaszy-
ły zaprosiło w sobotę 26 październi-
ka na „Jesienny przejazd pociągiem 
retro”. Przejazd tym razem odbył 
się linią kolejową 281 do Grabowna 
Wielkiego, a następnie linią 355 do 
Twardogóry - i z powrotem.

Na peronie dworca głównego w 
Oleśnicy obecni byli starosta Wiolet-
ta Efi nowicz, przewodniczący Rady 
Miasta Oleśnicy Aleksander Chrza-

nowski, członek Zarządu Powiatu 
Wojciech Paszkowski. Do pociągu 
wsiedli radni Katarzyna Jurzyk i 
Jan Mandat. Obecny był ubrany w 
mundur kolejarza były maszynista 
Henryk Nasiadek, z którym chętnie 
robiono sobie zdjęcia.

Marek Kamaszyło wręczył 
imienne podziękowania. Jedno z 
nich otrzymał przedsiębiorca Grze-
gorz Dłubak, który od lat wspiera 
inicjatywy kolejowe oleśnickiego 
radnego. Teraz też zaapelował o 
wsparcie go w odremontowaniu 
parowozu „Franciszek”. Przedłu-
żające się oczekiwanie na przyjazd 

pociągu wypełniano konkursami 
dla dzieci i dorosłych z nagrodami. 
Wśród tych ostatnich były zarówno 
maskotki, jak i akcesoria dawnej 
Obrony Cywilnej, włącznie z heł-
mami i kurtkami mundurowymi. 
Muzyczne tło stanowiły dźwięki 
akordeonu. 

W Grabownie Wielkim pociąg 
miał dłuższy postój, który wyko-
rzystano na zwiedzanie stacji kole-
jowej.

Inicjatywę Olsensium wsparły 
Urząd Miasta Oleśnicy, Urząd Mia-
sta i Gminy w Twardogórze, Staro-
stwo Powiatowe.  (kad)

To był czwarty turniej charytatyw-
ny organizowany przez środowi-
sko Spalic.

Aktyw wsi Spalice zaprosił w 
sobotę 26 października na IV Cha-
rytatywny Turniej Piłki Siatkowej o 
Puchar Sołtysa Spalic. Gospodarzem 
imprezy był sołtys Marcin Korzępa, 
a towarzyszyła mu żona Monika 
Rybska-Korzępa, szefowa miejsco-

wego Koła Gospodyń Wiejskich, 
który aktywnie włączyło się w or-
ganizację tego przedsięwzięcia. Już 
przy wejściu czekało na wszystkich 
stoisko z ofertą cukierniczo-kulinar-
ną.

Hasło turnieju brzmiało: „Gramy 
dla Julki”. Chodziło o dziewczynę, 
która urodziła się jako wcześniak, 
którego stan oceniono na 0 pkt. w 
skali Apgara. Julia cierpi na mózgo-

we porażenie dziecięce. W czerwcu 
jej tata zachorował onkologiczne i 
przebywa w szpitalu. W połowie 
sierpnia palił się ich dom... 

Sportowy turniej poprowadził 
Aleksander Chrzanowski. Gościem 
byłą starosta Wiolett a Efi nowicz.

Można było kupić los i uczestni-
czyć w loterii. Do wygrania były 
m.in. meble od firmy ROM i rower 
od sklepu Rowery Wrona. Prowa-
dzono także licytacje fantów i usług.

A na dwóch boiskach rozgrywano 
mecze siatkówki. (kad)

Na peronie zrobiło się wesoło

Pociągiem przez jesień

CODZIENNIE NOWE 
INFORMACJE
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Sala lekcyjna klasy VIId w Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 1 w 
Oleśnicy zamieniła się w klimatyczne miejsce! Przyciemniony pokój, 
świece, dekoracja i stroje wprowadziły nastrój przypominający ten, 
który panował w cmentarnej kaplicy, kiedy Guślarz przeprowadzał 
mieszkańców wioski przez przedchrześcijański obrzęd dziadów. 
Odpowiednia atmosfera sprzyjała głośnemu czytaniu „Dziadów” cz. II 
Adama Mickiewicza przez uczniów. I rozległo się: Ciemno wszędzie, 
głucho wszędzie. Co to będzie, co to będzie?  (OAI)

Ciemno wszędzie...

MIASTO W SKRÓCIE
Czy szpital skorzysta z KPO?
Spotkanie z wiceminister zdrowia Katarzyną Kacperczyk odbyło się w 
Dolnośląskim Urzędzie Wojewódzkim. Uczestnikami spotkania byli m.in. 
starosta Wioletta Efi nowicz, przewodniczący Rady Powiatu Jan Bronś, 
członek Zarządu Powiatu Wojciech Paszkowski, dyrektor PZS Oleśnica 
Agnieszka Cholewińska oraz główny księgowy szpitala Paweł Nako-
nieczny. Rozmawiano możliwościach pozyskania pieniędzy na inwestycje 
w ochronie zdrowia, zarówno ze środków krajowych, jak i unijnych, w tym 
fi nansowanych w ramach Krajowego Planu Odbudowy.

Pojazd szynowy najnowszej ge-
neracji zaprezentowano oleśni-
czanom.

Na dworcu w Oleśnicy odby-
ła się w sobotę 26 października 
prezentacja najnowszego pociągu 
Kolei Dolnośląskich - pojazdu elf. 
Można był zwiedzać wnętrza po-
ciągu i kabinę maszynisty, zapo-
znać się z nowinkami techniczny-
mi, poznać załogę. Przygotowano 
stoiska promocyjne z kolejowymi 
gadżetami, punkt animacji dla 
dzieci i szkolenie z pierwszej po-
mocy.

Pesa elf (ang. electric low floor 
– elektryczny niskopodłogowy) to 
rodzina normalnotorowych elek-

trycznych zespołów trakcyjnych 
polskiej produkcji, wytwarzanych 
od 2010 w zakładach Pesy w kil-
ku wersjach, różniących się licz-
bą członów i przeznaczeniem. W 
skład rodziny wchodzą modele: 
21WE (EN62), 22WE (EN76), 27WE 
i 34WE (EN96). Zostało wypro-
dukowanych ponad 100 elfów i 
są one eksploatowane przez SKM 
Warszawa, Koleje Mazowieckie, 
Koleje Śląskie, Koleje Wielkopol-
skie, Koleje Dolnośląskie i Polregio. 
Ten na dworcu w Oleśnicy należy 
oczywiście do Kolei Dolnośląskich. 
Nosi imię „Henryk II Pobożny”. 
Przyszło go obejrzeć wielu oleśni-
czan. Szczególną atrakcję stanowił 
dla dzieci.  (kad)

Wsiąść do elfa

Takim pociągiem można jechać nawet w nieznane

Grali dla Julki

Na tę ekipę można liczyć!
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GMINA OLEŚNICA  Samo-
rząd zamknął projekt żłobka, 
utworzeniem dodatkowych 21 
miejsc opieki. 

Otwarcie Żłobka Gminy Oleśni-
ca odbyło się w 2018 roku – wów-
czas powstał pierwszy oddział. Ale 
stały przyrost liczby mieszkańców 
wymagał jego rozbudowy. In-
westowanie w maluchy stało się 
jednym z priorytetów gminy Ole-
śnica. Najpierw powstał oddział 
drugi, potem trzeci. A 17 kwietnia 
w Urzędzie Gminy Oleśnica pod-
pisano umowę na „Dostosowanie 
pomieszczeń do prowadzenia 
IV oddziału żłobka w Oleśnicy 
przy ulicy Wileńskiej – utworze-
nie dodatkowych 21 miejsc opie-
ki w Żłobku Gminnym”. 5 lipca 
dokonano uroczystego odbioru 
wspomnianej inwestycji, a 23 paź-
dziernika ofi cjalnie oddano go do 
użytku.

Na inauguracji pojawili się wójt 
Marcin Kasina, gminni samo-
rządowcy oraz przedstawiciele 
wykonawcy (Zakładu Ogólnobu-
dowlanego Dach-Bud Perdkowie.). 
Jak powiedziała dyrektor żłobka 
Magdalena Gozdek, utworzenie 
czwartego oddziału zamyka część 
inwestycyjną, której efektem jest 
zorganizowanie miejsca pobytu i 
opieki nad najmłodszymi miesz-
kańcami gminy na wysokim stan-
dardzie. W rozmowie z Panoramą 
dyrektorka wspomniała, że obecnie 
w czterech oddziałach żłobka prze-
bywają 84 maluchy w wieku od 
roku do 3 lat. - Wszystkich miejsc 
mamy 96, a więc jest jeszcze pew-
na rezerwa - mówi. A zapytana o 
to, czy obowiązuje ścisła rejoniza-
cja, odpowiedziała, że w pierwszej 
kolejności przyjmowane są dzieci z 
gminy, co jednak nie ogranicza do  
dostępu maluchów z terenu miasta, 
o ile będą wolne miejsca. - Na każ-

dy 21-osobowy oddział przypadają 
trzy opiekunki. Zatrudniona jest 
pielęgniarka, psycholog i logope-
da. Dzieci mogą korzystać z nowo-
czesnych, dobrze wyposażonych, 
kolorowych sal, wygodnych toalet, 
a także dwóch nowych placów za-
baw na ogrodzonym, bezpiecznym 
terenie - mówi Magdalena Gozdek.

Marcin Kasina, gratulując dyrek-
tor pięknego obiektu, wspomniał, 
że gmina, realizując ten projekt, 
skorzystała z pieniędzy - 700 tys. 
zł - z Krajowego Programu Ma-
luch Plus. - Przy okazji pochwalę 
się, że obecnie gmina dysponuje 
dwukrotnie większa liczbą miejsc 
w żłobkach niż miasto Oleśnica - 
dodał. 

Najważniejszym punktem części 
ofi cjalnej inauguracji było symbo-
liczne przecięcie wstęgi, a potem 
poczęstunek okolicznościowym 
tortem. 

(hag)

Inwestują w maluchy

Maluchy są pod fachową troskliwą opieką

TWARDOGÓRA  160 tysięcy 
przyznali radni na rozruch.

Od kilku miesięcy trwają prace 
nad utworzeniem Twardogórskie-
go Pałacu Kultury - Centrum Ak-
tywności Społecznej. Jak określa to 
samorząd: „Miejsca stworzonego 
przez mieszkańców Gmina Twar-
dogóra dla samych mieszkańców”.

Na VIII sesji Rady Miejskiej w 
Twardogórze radni podjęli jed-
nogłośnie uchwałę o dotacji dla 
Pałacu - na pokrycie kosztów wy-
nagrodzeń, przygotowanie lokalu 
oraz zakup niezbędnego opro-
gramowania i sprzętu przyznali 
159.780 zł. 

Rada dokonała też zmian w bu-
dżecie gminy oraz WPF-ie.

Andrzej Głowacz

Pałac Kultury rusza

Po raz pierwszy w roli wiceburmistrza 
na sesji Małgorzata Majcher

GMINA OLEŚNICA  Dzisiaj 
druga część powyborczego re-
sume, czyli wyniki wyborów na 
sołtysów w 17 sołectwach. 

Przed tygodniem zaprezentowali-
śmy kandydatów na sołtysów i wy-
niki wyborów oraz frekwencję w 12 
sołectwach gminy Oleśnica. Dzisiaj 
prezentujemy te dane w odniesie-
niu do pozostałych gminnych wsi.
  Zarzysko: Andrzej Szymański 
(wybrany na 5. kadencję)
 Wszechświęte: Marcin Bielecki 
– 46 głosów (1. kadencja), Krzysztof 
Grudzień – 36 głosów
  Wyszogród: Sławomir Zadka 
– 59 głosów (4. kadencja), Ewelina 
Grudzień – 27 głosów
  Nowoszyce: Grzegorz Szczepa-
niak - 3 głosy, Andrzej Hamarowski 
- 11 głosów, Ewelina Sienkiewicz - 
54 głosy (1. kadencja)
Ewelina Sienkiewicz
 Bogusławice: Tomasz Domal (3. 
kadencja)
 Osada Leśna: Sławomir Żuraw (7. 
kadencja)
  Poniatowice: Piotr Mysiorek – 
122 głosy (1. kadencja), Daniel Banaś 

– 70 głosów, Andrzej Gołębiowski – 
14 głosów 
 Krzeczyn: Grzegorz Klat – 29 gło-
sów, Elżbieta Żurek – 80 głosów (1. 
kadencja)
  Jenkowice: Marta Belka – 104 
głosy (1. kadencja), Robert Cołta – 7 
głosów, Cezary Kocznur – 0 głosów
 Ligota Polska: Agnieszka Jaku-
bowska – 58 głosów (2. kadencja), 
Karolina Pałka – 41 głosów
  Bystre: Wojciech Wargulec (1. 
kadencja)
 Smolna: Sylwia Hajduk – 43 gło-
sy (2. kadencja), Mirosław Dyk – 36 
głosów
 Nowa Ligota: Marzena Gardzile-
wicz (6. kadencja)
 Cieśle: Jacek Krzak (2. kadencja)
 Nieciszów: Marta Struzik (1. ka-
dencja)
 Smardzów: Paweł Wrzaszczak (1. 
kadencja)
 Spalice: Marcin Korzępa (4. ka-
dencja)

W ramce poniżej prezentujemy, 
jak zmieniała się frekwencja na ze-
braniach wyborczych w poprzed-
niej i tej kadencji.

(ror)

TWARDOGÓRA  Katarzyna 
Urbanek została dyrektorem 
Twardogórskiego Pałac Kultury 
Centrum Aktywności Społecz-
nej.

Twardogórski Pałac Kultury 
Centrum Aktywności Społecznej

to nowa instytucja kultury po-
wołana w gminie. Radni (piszemy 
o tym w tekście „Pałac kultury ru-
sza”) przyznali pierwsze pieniądze 
na jej działalność, a tym samym 
burmistrz mógł powołać jej szefo-
stwo. Dyrektorem została Katarzy-
na Urbanek, która była dotychczas 

odpowiedzialna za działania zwią-
zane z kulturą jako pracownik Bi-
blioteki Publicznej w Twardogórze.

Tymczasową siedziba nowej 
instytucji będzie zlokalizowana 
przy ulicy Krótkiej 9 w Twardogó-
rze. Lokal czekają teraz prace ada-
ptacyjne. W okresie przejściowym 
pracownicy nowej instytucji sko-
rzystają z pomieszczeń biblioteki 
oraz innych miejsc, w których od-
bywać się będą najważniejsze wy-
darzenia w gminie Twardogóra. A 
docelowo siedzibą TPK będzie pa-
łac w Twardogórze.

- Potencjał pałaców w Twardogó-
rze i Goszczu odkrywamy każdego 
roku, widząc coraz większe zainte-
resowanie tymi obiektami. Jedno-
cześnie wielu mieszkańców zgła-
szało potrzebę uporządkowania 
spraw kultury w gminie. Dlatego 
też został utworzony Twardogór-
ski Pałac Kultury, który jest odpo-
wiedzią na te postulaty. To także 
realizacja mojego programu wy-
borczego, zakładającego powsta-
nie miejsca aktywności społecznej. 
Dzisiaj wraz z radnymi wypełnia-
my tę obietnicę – mówi burmistrz 
Paweł Czuliński.

 (ror)

Pani na Pałacu

To będzie pierwszy w gminie ośrodek kultury

GMINY W SKRÓCIE
Międzybórz: Tu wyrzuć baterie
W MGOK-u stanął pojemnik na zużyte baterie. Zachęcamy wszystkich do ich zbiera-
nia i przynoszenia, aby wspólnie dbać o środowisko. Dzięki odpowiedniej utylizacji ba-
terii pomagamy chronić przyrodę przed szkodliwymi substancjami - apeluje ośrodek.

17 mgnień wyborczych

FREKWENCJA
wieś 2019 2024

uprawnio-
nych 

obecnych frekwen-
cja* 

uprawnio-
nych

obecnych frekwencja

Zarzysko 115 40 34,8 103 32 31,0
Wszechświęte 199 45 22,6 192 83 43,2
Wyszogród 143 63 44,0 154 87 56,5
Nowoszyce 212 64 30,2 196 69 35,2
Bogusławice 270 56 20,7 352 98 27,8
Osada Leśna 66 21 31,8 71 27 38,0
Poniatowice 739 116 15,7 823 208 25,3
Krzeczyn 388 102 26,3 452 111 24,6
Ligota Polska 532 104 19,5 546 101 18,5
Jenkowice 338 40 11,8 392 111 28,3
Spalice 590 149 25,2 746 139 18,6
Nowa Ligota 66 18 27,3 68 17 25
Smolna 611 136 22,3 614 85 13,8
Bystre 692 113 16,3 779 91 11,7
Cieśle 319  73 22,9 358 35 9,8
Smardzów 385 142 36,9 450 105 23,3
Nieciszów 495 103 20,8 644 154 27,5

Za sołtysem... panny sznurem. Wybrani na kolejną kadencję sołtysi: Bogusławic 
- Tomasz Domal (z lewej) i Sokołowic - Łukasz Zdyb

Fo
t. 

A
nd

rz
ej

 G
ło

w
ac

z

 olesnica24.com
Więcej zdjęć na



11w w w . o l e s n i c a 2 4 . c o m29 października - 4 listopada 2024 Panorama Oleśnicka nr 44  PANORAMA GMIN

2222222222 Panorama Oleśnicka nr 20   20-26 maja 2015

PANORAMA GMIN www.olesnica24.com

nformatornformatornformatornformatornformator
Gminy OleśnicaIIIII

nrnrnrnrnr

Gminny Ośr

DOBROSZYCEDOBROSZYCEDOBROSZYCEDOBROSZYCEDOBROSZYCE - Dobre życie - Dobre życie - Dobre życie - Dobre życie - Dobre życie

Informator Samorządowy nr 2 Informator Samorządowy nr 2 Informator Samorządowy nr 2 Informator Samorządowy nr 2 Informator Samorządowy nr 2                                                                                  kwiecień 2015 kwiecień 2015 kwiecień 2015 kwiecień 2015 kwiecień 2015

Oni uwierzyli w siebie!Oni uwierzyli w siebie!Oni uwierzyli w siebie!Oni uwierzyli w siebie!Oni uwierzyli w siebie!

Zaledwie 1

NASZ     BIERUTÓWBIERUTÓWBIERUTÓWBIERUTÓWBIERUTÓW
Informator Samorządowy nr 4 maj 2015

Drogi, czyli złoty środekDrogi, czyli złoty środekDrogi, czyli złoty środekDrogi, czyli złoty środekDrogi, czyli złoty środek

październik 202447

Zadbamy o rozwój 
Twojego dziecka
O tym, dlaczego warto zapisać dziecko do żłobka i przedszkola w Bierutowie, rozmawiamy z 
Agnieszką Wojtowicz, dyrektor Przedszkola i Żłobka Miejskiego w Bierutowie. 

Po śniadaniu odbywają się zajęcia edukacyjne

(materiał promocyjny)

Pani dyrektor, od tego roku 
szkolnego w Bierutowie funk-
cjonuje pierwszy w historii Żło-
bek Miejski, który mieści się w 
otwartym z kolei w tamtym roku 
budynku Przedszkola Miejskie-
go. Jak ważne to były wydarze-
nia dla lokalnej społeczności? 

Bardzo ważne, wręcz historycz-
ne! Dlatego bardzo się cieszę, że 
mam przyjemność pełnić obowiąz-
ki dyrektora w pierwszym w histo-
rii miasta żłobku, który w dodatku 
zlokalizowany jest w nowo wybu-
dowanym budynku przedszkola. 
Żłobek powstał w odpowiedzi na 
rosnące potrzeby rodziców, którzy 
poszukują wysokiej jakości opieki 
dla swoich dzieci. Nad realizacją 
budowy przedszkola oraz otwar-
cia żłobka czuwał burmistrz Bie-
rutowa Piotr Sawicki. Jego osobi-
ste zaangażowanie miało na celu 
stworzenie przestrzeni, w której 
dzieci będą mogły rozwijać swoje 
umiejętności w atmosferze bezpie-
czeństwa i radości.

Przedszkole i żłobek już działa-
ją. O której zaczynacie pracę i 
jak wygląda standardowy dzień 
w Państwa placówce?

Nasze placówki pracują w godzi-
nach od 6.30 do 16. Mamy stały 
harmonogram, który - zgodnie z 
podstawą programową wychowa-
nia przedszkolnego - obejmuje róż-
norodne aktywności wspierające 
harmonijny rozwój podopiecznych. 
Rano dzieci uczestniczą w zaba-
wach swobodnych, co pozwala im 
na samodzielne eksplorowanie i 
rozwijanie swoich zainteresowań. 
Przed śniadaniem organizowana 
jest poranna gimnastyka lub za-
jęcia muzyczno-ruchowe, które 
zapewniają dzieciom dawkę ru-
chu i energię na cały dzień a tak-
że rozwijają zdolności słuchowe i 
rytmiczne. Po śniadaniu odbywają 

się zajęcia edukacyjne, których 
czas trwania dostosowany jest do 
możliwości rozwojowych każdej z 
grup wiekowych. Mamy również 
czas na zabawy na świeżym po-
wietrzu, spacery, zajęcia tanecz-
ne. Po obiedzie dzieci mają czas 
na wyciszenie, poprzez słuchanie 
bajek czytanych przez nauczycieli 
lub opiekunów, słuchanie spokoj-
nej muzyki. W ciągu dnia maluchy 
doświadczają wielu bodźców – od 
zabaw, przez interakcje z rówieśni-
kami, aż po naukę nowych umie-
jętności. Taki intensywny program 
może być dla nich męczący, dlate-
go czas leżakowania odgrywa klu-
czową rolę w ich rozwoju. Ostatnie 
godziny pobytu poświęcone są na 
rozwijanie indywidualnych umiejęt-
ności dzieci, zarówno wspieranie 
ich mocnych stron, jak i pomoc w 
umiejętnościach, w rozwoju któ-
rych nauczyciele zauważają trud-
ności. 

Maluchy w żłobku chyba tylko 
się bawią, prawda? A z kolei 
przedszkolaki to także edukacja 
– czego chcecie przedszkolaka 
nauczyć, jakie umiejętności ma 
on zdobyć?

Rzeczywiście, zabawa jest 
kluczowym elementem zarówno 
w żłobku, jak i przedszkolu. Dla 
maluchów w żłobku zabawa jest 
sposobem na odkrywanie świata i 
rozwijanie podstawowych umiejęt-
ności, takich jak motoryka, koordy-
nacja czy umiejętności społeczne. 
W przedszkolu natomiast proces 
edukacyjny staje się bardziej zor-
ganizowany, a celem jest przygo-
towanie dzieci do dalszej nauki. 
Chcemy, aby przedszkolaki przy-
gotowane były do życia w szerszej 
grupie społecznej, a tym samym 
nabyły umiejętność współpracy, 
dzielenia się, a niezwykle ważna 
jest także umiejętność samodziel-

nego rozwiązywania konfl iktów. W 
trakcie codziennej pracy rozwijamy 
również umiejętności z zakresu 
mowy i słuchu oraz zdolności do 
wyrażania swoich myśli i uczuć. 
Zachęcamy do zadawania pytań, 
twórczego myślenia podczas za-
bawy i różnych projektów. Poprzez 
zabawy i gry wprowadzamy dzie-
ci w świat liczb i kształtów. Duży 
nacisk, zarówno w żłobku, jak i 
przedszkolu, kładziemy na rozwija-
nie umiejętności manualnych oraz 
czynności samoobsługowych, któ-
re są niezbędne w dalszym funk-
cjonowaniu. Wszystko to odbywa 
się w atmosferze radości i zabawy, 
co sprawia, że dzieci chętnie an-
gażują się w proces edukacyjny. 

Jakie pomoce wspomagają 
nauczycielki w edukacji przed-
szkolaków?

Żłobek i przedszkole wyposa-
żone są w nowoczesne pomoce 
dydaktyczne typu Musicon, Know-
la Box, interaktywny monitor, czy 
wiele innych profesjonalnych 
sprzętów i zabawek do wspierania 
aktywności dzieci. Chciałabym 

jednak podkreślić, że nauczyciel-
ki to jedna z najbardziej kreatyw-
nych grup zawodowych - potrafi ą 
wykorzystać wszystko, co mają 
pod ręką, aby wzbogacić proces 
edukacyjny i uczynić go ciekawym 
dla dzieci. 

Pani dyrektor, a co dzisiaj milu-
sińscy mają w jadłospisie? 

Żywienie dzieci w wieku żłobko-
wo-przedszkolnym to niezwykle 
ważny temat, ponieważ odpo-
wiednia dieta wpływa na ich roz-
wój, zdrowie oraz samopoczucie. 
W naszym przedszkolu pani inten-
dent oraz pracownicy kuchni dba-
ją o to, aby jadłospis był zróżnico-
wany, smaczny i dostosowany do 
potrzeb maluchów. Uwzględniamy 
ewentualne alergie pokarmowe 
oraz preferencje dzieci, aby każdy 
maluch czuł się komfortowo pod-
czas posiłków. A dzisiaj w naszym 
jadłospisie znalazły się kanapki z 
pastą z fi leta drobiowego, pomido-
rem i sałatą oraz zupa pieczarko-
wa, ryż paraboliczny z potrawką z 
mięsa drobiowego z warzywami, a 
także ciasto dyniowe. 

Czy Państwa placówka bierze 
udział w regionalnych lub ogól-
nopolskich projektach?

Oczywiście, że tak. Nauczyciel-
ki nieustannie poszukują cieka-
wych rozwiązań, aby wzbogacić 
program edukacyjny. Każdego 
roku angażujemy się w różnorod-
ne akcje i projekty edukacyjne. W 
tym roku są to np. „Plastuś wesoły 
zabierze nas do szkoły”, „Z Kicią 
Kocią maluchy zmieniają się w 
zuchy”, czy „Mały Miś w świecie 
wielkiej literatury”. Współpracuje-
my również w akcjach ekologicz-
nych. Nasze działania obejmują 
zarówno lokalne inicjatywy, jak i 
ogólnopolskie projekty. Dodatko-
wo angażujemy się w pomoc dla 

osób potrzebujących oraz zwie-
rząt. 

I na koniec zapytamy: Dlacze-
go warto zapisać dziecko do 
żłobka i przedszkola w Bieru-
towie?

To dobra decyzja z wielu powo-
dów! Przede wszystkich mamy 
świetną kadrę, która z pasją pod-
chodzi do pracy z dziećmi. Dba-
my o to, aby każdy maluch czuł 
się u nas bezpiecznie i był odpo-
wiednio wspierany w swoim roz-
woju. Nasza placówka zapewnia 
bezpieczne i przyjazne środowi-
sko, w którym dzieci mogą swo-
bodnie odkrywać świat. Dbamy 
o zapewnienie odpowiednich 
warunków przebywania dzieci w 
żłobku i przedszkolu, zapewnia-
jąc przestrzeń do zabawy i na-
uki. Regularnie uczestniczymy w 
akcjach ekologicznych i charyta-
tywnych, tym samym rozwijamy u 
podopiecznych poczucie empatii i 
odpowiedzialności za innych. Żło-
bek i przedszkole to miejsce do 
nawiązywania pierwszych przy-
jaźni i uczenia się współpracy w 
grupie, a nasza kadra jest w pełni 
zaangażowana w swoją pracę i 
chętna do działania. 

Plastuś wciąż pobudza dziecięcą wy-
obraźnię

ŻŁOBEK
Liczba dzieci:  19 – 1 grupa
Liczba opiekunek:  3

Tel. 71/314-62-19, 
e-mail: zlobek@zlobek.bierutow.pl

PRZEDSZKOLE
Liczba dzieci:  247 dzieci 
 – 10 grup 
Liczba nauczycieli:  17

Tel. 71/314-62-19, 
e-mail: przedszkole@bierutow.pl

DOBROSZYCE  Może kie-
dyś pojadą na prawdziwą olim-
piadę?

127 niepełnosprawnych spor-
towców z całego Dolnego Śląska 
uczestniczyło w Olimpiadzie 
Osób Niepełnosprawnych, zorga-
nizowanej po raz 18. w Dobroszy-
cach. Organizatorem imprezy był 
Specjalny Ośrodek Szkolno-Wy-
chowawczy Caritas Archidiecezji 
Dolnośląskiej, a główną koordy-
natorką imprezy Ilona Trzcińska-
Sender. 

Wzorem prawdziwych olimpiad 
reprezentacje sportowców prze-
maszerowały w zwartej kolumnie, 
pojawiła się też fl aga symbolizują-
ca olimpiadę niepełnosprawnych. 
Witając zawodników i zaproszo-
nych gości, dyrektor Specjalnego 
Ośrodka Szkolno-Wychowawcze-
go Caritas w Dobroszycach Justy-

na Kądziela-Doktor powiedziała, 
zwracając się do niepełnospraw-
nych zawodników: „Jesteście naj-
lepszym przykładem tego, jak sil-
na wola i systematyczny trening 
mogą pokonać ludzkie słabości”. 
Wśród zaproszonych gości zna-
leźli się m.in. starosta powiatu 
oleśnickiego Wioleta Efinowicz, 
dyrektor Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie Beata Krzesiń-
ska oraz dyrektor Caritasu Dol-
nośląskiego ks. Dariusz Amrogo-
wicz. 

Starosta, gratulując dużej fre-
kwencji zawodników z całego 
Dolnego Śląska, zażartowała że 
w dniu zawodów stolica regio-
nu znajduje się w Dobroszycach. 
Wszyscy zawodnicy bez względu 
na wynik tradycyjnie zostali wy-
różnieni symbolicznymi medala-
mi. 

 Grzegorz HukRadosnych Dobroszyce reprezentowała najliczniejsza grupa zawodników

Rywalizowali niepełnosprawni
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PanoramaSycowa

Gdy rozpocząłem starania o 
umieszczenie tabliczki przy mo-
gile Reymonda Lemassona, nie 
wiedziałem, że spotkam się z ty-
loma problemami... 

W ramach grupy „Przywrócić 
pamięć nekropoliom” Towarzystwa 
Miłośników Sycowa umieszczamy 
tabliczki przy mogiłach znacznych 
osobistości. Tak było z tabliczkami 
opisującymi macewy znajdujące 
się w lapidarium cmentarza komu-
nalnego w Sycowie. Otrzymaliśmy 
zgodę potomka mieszkającego w 
Szwajcarii na umieszczenie tabli-
czek przy mogiłach rodziny von 
Busse. Ale gdy rozpocząłem stara-
nia o umieszczenie tabliczki przy 
mogile Reymonda Lemassona, nie 
wiedziałem, że spotkam się z tylo-
ma problemami. 

Gdy w marcu na stronie Zabytek.
pl odczytałem dane o pochowa-
nym - „Jeniec wojenny, Reymond 
Lemasson, lotnik, ur. 8.08.1913r. 
zm. 28.08.1941r. rozstrzelany przez 
Niemców za próbę ucieczki” - 
stwierdziłem, że jest potrzebna 
tabliczka przy tej mogile. Poprzez 
stronę Genealodzy.pl nawiązałem 
kontakt z kuzynami Reymonda 
(miał pięcioro rodzeństwa), infor-
mując, że chcemy umieścić tabliczkę 
przy grobie. I pojawił się problem... 
Kuzyni stwierdzili, że nie był lotni-
kiem i zmarł (wśród wielu zmarłych 
jeńców) na dyzenterię (czerwonkę). 
Taką informację otrzymali w 1941 r. 
z Niemiec. Niestety, dokument się 
nie zachował. Otrzymałem od nich 
akt urodzenia Reymonda  (1913 r.) 
i akt ślubu (1937 r.).  Aby rozwiać 
pojawiające się wątpliwości, po-
szedłem do Kancelarii kościoła pw. 
św. Piotra i Pawła w Sycowie. W 
księdze zgonów 1941r. został od-
naleziony wpis o śmierci Reymon-
da Lemasson. Data ta sama, tylko 
przyczyna śmierci – wpis: diphterie 
(język łaciński) błonica, dyfteryt. 
Zostały przeszukane kolejne wpisy 
i nie znaleziono żadnej innej osoby 
zmarłej na dyfteryt.

Mając dwie, zaprzeczające sobie, 
informacje, postanowiłem zwró-
cić się do Instytutu Pamięci Na-
rodowej we Wrocławiu o pomoc 

w wyjaśnieniu wojennych losów 
wspomnianego jeńca francuskiego. 
Na moje zapytanie odpowiedzia-
no mi, że muszę wystąpić do IPN 
z odpowiednim wnioskiem oraz 
rekomendacją uczelni (jeżeli piszę 
jakieś opracowanie) lub redakcji ga-
zety (jeżeli przygotowuję artykuł). 
Takową otrzymałem z Panoramy 
Oleśnickiej. IPN wyznaczył datę mo-
jej wizyty w ich siedzibie na 7 maja. 
Przeszukanie zasobów IPN zajęło 
mi godzinę i... nie znalazłem ani 
słowa o jeńcu. 

Trzeba zacząć od początku, tj. 
od strony Zabytek.pl . Napisałem 
do admina i odezwał się... dyrektor 
Wydziału Infrastruktury Wojewody 
Dolnośląskiego. Z pisma dowiedzia-
łem się, że poczyniono dodatkowe 
ustalenia, z których wynika, że był 
żołnierzem 10. Batalionu Szaserów 
Pieszych i zmarł w Gross Warten-
berg (Syców) w wyniku choroby. 
Ponadto poinformowano mnie, że 
jakiekolwiek zmiany przy mogile 
wymagają zezwolenia wojewody. 
Procedury, procedury...

Mając na uwadze to, że obiecałem 
kuzynom Reymonda umieszczenie 
tabliczki przy mogile, postanowi-
łem wysłać prośbę do wojewody 
dolnośląskiego o wyrażenie zgody 
na (i tu podałem dwie wersje tekstu) 
tabliczkę przy mogile Reymonda 
Lemasson.

Z końcem czerwca otrzyma-
łem pismo, które w skrócie można 
streścić: Będzie zgoda po złożeniu 
formalnego wniosku, dołączeniu 
zgody właściciela terenu cmentarza, 
propozycji miejsca umieszczenia, 
projektu tabliczki z wymiarami i 
szczegółową koncepcją graficzną 
itd.

Procedury, co robić... A czas pły-
nie. Okres urlopowy w urzędach. 
Wreszcie, pod koniec sierpnia, 
e-mailem wysyłam formalny wnio-
sek do wojewody z załącznikami, w 
tym wygląd i treść tabliczki. Wraca 
bez akceptacji, gdyż okazuje się, że 
wniosek musi być wysłany w for-
mie papierowej.... 

20 września wysyłam formalny 
wniosek z załącznikami do woje-
wody. Gdy mija miesiąc, dowiaduję 
się, że nasz wniosek został prze-
kazany do IPN-u, bo wymaga, na 
podstawie art. 531 ustawy z dnia 
18.12.1998r. o Instytucie Pamięci Na-
rodowej – Komisji Ścigania Zbrod-
ni przeciwko Narodowi Polskiemu 
(Dz.U.2023 poz. 103), zasięgnięcia 
opinii prezesa Instytutu Pamięci 
Narodowej. 

Procedury powodują, że pewni-
kiem w tym roku kalendarzowym 
takowej zgody na umieszczenie 
wspomnianej tabliczki przy mogile 
francuskiego jeńca nie otrzymam.

Edmund Goś

Tabliczka przy mogile, czyli 
procedury, procedury...

Regionalista zainteresował się tą mogiłą
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Wywalczyli brąz

Reprezentacja szachistów Liceum Ogólnokształcącego w Sycowie 
zajęła III miejsce na Mistrzostwach Powiatu w Drużynowych Roz-
grywkach w Szachy w ramach Licealiady, które odbyły się w I LO w 
Oleśnicy.  Drużynę tworzyli: Jakub Żuk, Kevin Chorążyczewski, Seba-
stian Wygoda i Marta Szymkowicz, a jej opiekunem była  Katarzyna 
Wygoda.  (OAI)

Trwają prace remontowe ponad 
170-letniej linii kolejowej nr 181.

W dobrym tempie przebiega 
remont malowniczej linii nr 181 
na odcinku Kępno – Oleśnica. 
Pomiędzy Stradomią Wierzchną 
a Sycowem trwa wybieranie 
tłucznia spod szyn i podkładów 
specjalistyczną lokomotywą, tz w. 
oczyszczarką tłucznia. Materiał 
trafia taśmociągami na wagony 
do materiałów sypkich i rozłado-
wany jest na sycowskiej stacji. Na 
stacji w Sycowie został już tylko 
główny tor. Stara bocznica zosta-
ła rozebrana, a widok góry hałd z 
nowym tłuczniem robi wrażenie. 

„Rewitalizacja linii kolejowej 
nr 181 Herby Nowe – Oleśnica na 
odcinku Kępno – Oleśnica z elek-
tryfi kacją” ma kosztować ok. 600 
mln zł. Przebudowa umożliwi po 
ponad 20 latach powrót pocią-
gów pasażerskich na tę trasę oraz 
lepszą obsługę podróżnych na 8 

stacjach i przystankach. Projekt 
zakłada budowę mijanek Jemiel-
na Oleśnicka, Bralin i Syców. To 
ma przełożyć się na zwiększenie 
przepustowości szlaku. Powstać 
mają także nowe perony na sta-
cjach i przystankach w Sycowie, 
Cieślach, Poniatowicach, Stra-
domi, Gęsiej Górce, Perzowie i 
Bralinie. W pierwszej kolejności 
prace obejmą odcinek z Kępna do 
Jemielnej. PKP PLK przywiązuje 
też dużą wagę do obsługi boczni-
cy w Cieślach – dostęp do niej ma 
być zapewniony przez cały czas 
inwestycji. Pewne prace mają zo-
stać przeprowadzone także na 
stacjach Kępno i Oleśnica, jednak 
mogą one odbywać się tylko na 
jednym torze jednocześnie. Przy 
okazji remontu otworzyłaby się 
możliwość utworzenia stałych 
linii relacji Wrocław - Oleśnica 
- Syców, Kępno - Wieruszów - 
Wieluń.

(ror)

Stara linia będzie 
jak nowa

Kiedy pojedzie tu pociąg?

Roman Ćwiękała zmarł w Szko-
cji, w wieku 82 lat. 

„To on był jednocześnie Olkiem 
i Romanem, którego Stefan Stu-
ligrosz widział w Poznańskich 
Słowikach. To z jego piosenką 
występował w radiu i w telewizji 
znany artysta Andrzej Dąbrow-
ski. To u niego uczyła się śpiewu 
minister Beata Kempa, a w jego 
domu zajadał się schabowymi 
Artur Andrus. Przeciętny syco-
wianin kojarzy go z Kociubą, bez 
której ogólnopolskie przeglądy 
kabaretów wiejskich byłyby tym, 
czym Wielkanoc bez pisanek. Jest 
też autorem najpopularniejszego w 
Polsce pangramu. W 1994 r. wymy-

ślił takie oto zdanie: „Jeż wlókł gęś. 
Uf! Bądź choć przy nim, stań!”. Za-
wiera wszystkie litery naszego al-
fabetu i żadna się nie powtarza!” - 
tak napisał o nim Dawid Samulski, 
sycowski dziennikarz, z którym w 
2016 roku Roman Ćwiękała napisał 
na poły autobiografi czną książkę.

20 października w Szkocji, u cór-
ki (miał też dwóch synów), obcho-
dził 82. urodziny. Tydzień później 
portal olesnica24.com poinformo-
wał o jego śmierci...

Roman Ćwiękała był niezwykle 
zasłużony dla kultury i folkloru 
w gminie Syców. Był człowiekiem 
wielu talentów - satyrykiem, mu-
zykiem, kabareciarzem, animato-
rem kultury i folkloru. Założył ka-

baret Kociuba, prowadził też przez 
wiele lat zespół obrzędowy Zawa-
diacy z Zawady, pracował w Szko-
le Muzycznej (był dyrektorem), LO 
i Centrum Kultury w Sycowie. Pa-
rał się również dziennikarstwem. 
Pisał felietony do Panoramy Oleśnic-
kiej i Gazety Sycowskiej. 

 (ror)

Człowiek talentów wielu
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DO WYNAJĘCIA 
LOKAL 

W SYCOWIE
Tel. 601-785-163

Mammobus nadjeżdżaMIĘDZYBÓRZ  Na bezpłatną 
mammografi ę mogą się zgłosić  
kobiety w wieku 45 - 74 lata.

 
Blisko jedna czwarta nowo-

tworów, jakie dotykają kobiety, to 
rak piersi. Nie ma nowotworu, na 
który panie chorowałyby częściej. 
Dlatego październik jest miesią-
cem, w czasie którego w szczegól-
ny sposób mówi się o profi laktyce. 
A Narodowy Fundusz Zdrowia 
raz na dwa lata fi nansuje bezpłat-
ną mammografi ę dla kobiet od 45. 
do 74. roku życia, które w ciągu 
ostatnich dwóch lat nie miały jej 
wykonywanej. 

Do Międzyborza mammobus 
przyjedzie 5 listopada. Stanie przy   
Miejsko-Gminnym Ośrodku Kul-
tury. Aby skorzystać z bezpłatnego 
badania, należy wcześniej się za-
rejestrować. Jest to możliwe m.in. 

pod numerem telefonu 58/767-34-
44. Na miejscu trzeba mieć dowód 

osobisty lub inny dokument po-
twierdzający tożsamość. (OAI)

Badania profi laktyczne mogą uratować życie

Zostanie zbudowany w Strado-
mi Wierzchniej.

Dorota Warczak złożyła wniosek 
o pozwolenia na budowę domu po-
grzebowego wraz z urządzeniami 
budowlanymi związanymi z tym 

obiektem. Dom pogrzebowy stanie 
w Stradomi Wierzchniej na działce 
pomiędzy Oleśnicką a Wierzbową. 
Jego kubatura to 901 m3.

Wniosek jest obecnie weryfi ko-
wany w Starostwie Powiatowym. 

(ror)

Będzie dom pogrzebowy

Sieć sf inansowa ła nowe 
oświetlone przejście dla pie-
szych i chodnik na trasie do 
Wioski

Na drodze gminnej przy wyjeź-
dzie z Sycowa w kierunku Wioski, 
tuż obok sklepu Dino, zostało zain-
stalowane nowe oświetlone przej-
ście dla pieszych oraz fragment 

chodnika, prowadzący bezpiecz-
nie do sklepu.

Inwestycja, sfi nansowana w ca-
łości przez sieć sklepów Dino,  po-
prawi bezpieczeństwo pieszych. 
Dzięki oświetleniu i nowej infra-
strukturze zarówno mieszkańcy, 
jak i kierowcy będą mogli czuć się 
bardziej komfortowo na tym od-
cinku drogi.  (OAI)

Odbyło się pierwsze spotka-
nie Młodzieżowej Rady Miej-
skiej.

Wybrani na radnych uczniowie 
ze szkół podstawowych, w tym ze 
Stradomi Wierzchniej, Działoszy, 
Drołtowic, oraz ze szkół nr 1, 2, 3 
w Sycowie, a także Liceum Ogól-
nokształcącego i Zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych rozpoczęli 

nowy rok działalności Młodzieżo-
wej Rady Miejskiej.  

Na pierwszym spotkaniu młodzi 
sycowianie mieli okazję poznać się, 
omówić funkcjonowanie MRMy, a 
także przedstawić oczekiwania i 
pomysły dotyczące współpracy. 

Ich obradom przysłuchiwali się 
burmistrz Łukasz Kuźmicz, jego 
zastępca Andrzej Sołoducha i rad-
ny Artur Kulawiecki. (OAI)

TWARDOGÓRA   Emilia Ka-
gankiewicz otrzymała stypen-
dium Prezesa Rady Ministrów.

Stypendium premiera otrzyma-
ła uczennica klasy IV Technikum 
w Zespole Szkół Ponadpodsta-
wowych w Twardogórze – miesz-
kanka Twardogóry, Emilia Kagan-
kiewicz. Emilia w roku szkolnym 
2023/2024 uzyskała imponującą 
średnią ocen 5,50. Stypendystka 
kształci się w zawodzie technik re-
klamy a podczas zajęć pozalekcyj-
nych realizuje w szkole swoje pasje 
artystyczne – wokalne i teatralne.

Stypendium Prezesa Rady Mi-
nistrów przyznaje się uczniowi, 
który otrzymał promocję z wy-
różnieniem, uzyskując przy tym 
najwyższą w danej szkole średnią 
ocen. Stypendium w wysokości 
500 zł miesięcznie przyznawane 
jest na okres 10 miesięcy.  (OAI)

Od Tuska dla Emilii

Wytężona praca jak widać popłaca

PanoramaSycowa

Młodzi radzą

Samorządowa młodzież  zabrała się do pracy

Dino oświetla

To godna pochwały i naśladowania inicjatywa

TWARDOGÓRA  Mistrzowie 
ortografii w gminie to: Magda-
lena Solarz, Wojciech Skrzyp-
czyński, Joanna Śliwak, Grze-
gorz Sulimka.

Z meandrami polskiej ortogra-
fi i zmierzyli w ramach VIII Twar-
dogórskiego Wielkiego Dyktanda 
10 października, a w miniony 
tygodniu odbierali nagrody. Od-
bierali je z rąk wiceburmistrz 
Małgorzaty Majcher i sekretarz 
gminy Małgorzaty Michałow-
skiej.

Oto laureaci:

  kategoria uczniów klas V-VI 
szkół podstawowych
mistrz: Magdalena Solarz SP2 w 
Twardogórze
I wicemistrz: Zuzanna Nowicka 
SP2 w Twardogórze
II wicemistrz: Hanna Geisler z SP2 
w Twardogórze
  kategoria uczniów klas VII-
-VIII szkół podstawowych
mistrz: Wojciech Skrzypczyński 
SP2 w Twardogórze
I wicemistrz: Anastazja Dworni-
kowska SP2 w Twardogórze
II wicemistrz: Lena Śniegulska SP 
w Goszczu

  kategoria uczniowie szkoły 
średniej
mistrz: Joanna Śliwak ZSP w Twar-
dogórze
I wicemistrz: Maksym Gawłowski 
ZSP w Twardogórze
II wicemistrz: Wiktoria Stasiak ZSP 
w Twardogórze
 kategoria osób dorosłych
mistrz: Grzegorz Sulimka z Twar-
dogóry 
I wicemistrz: Agnieszce Sobczyk z 
„Gała Meble” w Twardogórze
II wicemistrz: Marta Szymczak 
ZSP w Twardogórze

(OAI)

Gżegżółka im niestraszna
Oni wiedzą, jak to się pisze!

CODZIENNIE 
NOWE INFORMACJE
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Kolejna wygrana lidera z Mię-
dzyborza. 

Lutynia  1 (1)
Międzybórz  3 (2)

ZENIT: Mateusz Świątek - Marcin Toma-
szewski, Piotr Kotwa, Filip Szczypkowski 
(46. Michał Kala), Bartłomiej Kruszyński Ż, 
Mikołaj Gretkiewicz, Kacper Gretkiewicz, 
Maciej Iwaszko Ż, Igor Makarow Ż, Wiktor 
Makarow.

Bramki: 0:1 Wiktor Makarow 3., 1:1 Dawid 
Kloczkowki 14., 1:2 Marcin Tomaszewski 
18., 1:3 Michał Mazurek 56.

Następny mecz: Zenit - Dolpasz Skokowa 
2 listopada, godz. 14

TAK GRALI INNI
Marszowice - Wratislavia   3-1 
Solna - Bielany   2-0

Skokowa - Pawłowice   3-0
Jaszowice - Trzebnica   0-3 
Jelcz - Wierzbice   3-2
Wołów - Brzeg Dolny   2-1
Mirków - Kuźniczysko   2-0

TABELA
  1. Międzybórz  12  30  36-13
  2. Marszowice  12  29  35-14
  3. Mirków  12  26  31-14
  4. Wierzbice  12  21  28-30
  5. Brzeg Dolny  12  18  25-15 
  6. Trzebnica  12  18  28-22
  7. Bielany  12  17  22-18
  8. Lutynia  12  17  28-28
  9. Pawłowice  12  16  15-16
10. Wołów  12  14  27-30
11. Jaszowice  12  14  19-34
12. Skokowa  12  13  28-43
13. Kuźniczysko  12  10  23-31 
14. Wratislavia  12  10  18-24 
15. Solna  12    9  15-27
16. Jelcz  12    7  17-36

Klasa okręgowa

Lider nie ustępuje

40 punktów różnicy... Oj, to nie 
był dzień koszykarzy z Oleśnicy. 
 

Enea Basket Poznań - 
WrapMania.eu KK Oleśnica 

84:44  
(25:8, 17:11, 17:16, 25:9). 

KKO: Aleksander Gniewek 12, Dawid 
Piasecki 0, Michał Zakrzewski 5, Mateusz 
Groń 12, Bartłomiej Rodak 9 oraz Wojciech 
Sienkiewicz 0, Szymon Pietrzak 6, Karol 
Wiśniewski 0, Paweł Cepuch 0, Marcel 
Danielewicz 0.

„Dramat w Poznaniu. Bez komen-
tarza” - przeczytaliśmy na stronie 
klubowej. Nic dodać, nic ująć... Do gry, 
ale jeszcze nie do swojej najlepszej 
dyspozycji, wrócili Dawid Piasecki 
i Wojciech Sienkiewicz. Natomiast 
wciąż poza kadrą są: Jarosław Bart-
kowiak -  zmaga się z kontuzją, jest 
poprawa, ale jeszcze nie wrócił do tre-
ningów z zespołem; Łukasz Horn - z 
powodu kontuzji nie będzie dostępny 
gry przez około 4 tygodnie; Kacper 
Kwiatkowski - zmaga się z kontu-
zją kostki oraz piszczela, a powrót 

zawodnika do pełni zdrowia może 
wymagać operacji i kilkumiesięcznej 
rekonwalescencji.

Następny mecz: Wiara Lecha - KK Oleśni-
ca 30.10, godz. 20:30 

TAK GRALI INNI
WKK II - Prudnik   55:101
Zielona Góra - Kłodzko   85:88
Pyra Poznań - Kościan   91:71
Jelenia Góra - Śląsk III   71:85
Ostrów Wlkp. II - Kąty Wroc.  58:98
Leszno - Wiara Lecha   68:64
Pleszew - Zgorzelec   61:87

TABELA
  1. Leszno  6   11  478-403
  2. Pyra Poznań  6   11  488-444
  3. Prudnik  5   10  449-351
  4. Zgorzelec  6   10  469-392
  5. Kąty Wroc.  6     9  484-429
  6. Basket Poznań  5     9  402-358
  7. Pleszew  5     9  406-383
  8. Zielona Góra  6     9  478-462
  9. Śląsk III  6     9  483-478
10. Wiara Lecha  6     8  441-439
11. WKK II  6     8  387-496
12. Jelenia Góra  6     7  462-513
13. Oleśnica  6     7  382-488
14. Kłodzko  4     6  304-308
15. Kościan  6     6  421-503
16. Ostrów Wlkp. II  5     6  388-475

Koszykówka

Basket dał lekcję 
koszykówki

Nikomu go nie oddamy? Na ra-
zie SPR Oleśnica pozostaje nie-
pokonany.

Śląsk II  21 (10)
Oleśnica  28 (14)

SPR: Damian Gołąb 7, Jakub Lisowski 7, 
Łukasz Kumejko 4, Jakub Pięta 4, Daniel 
Piłat 2, Daniel Tkaczyk 2, Michał Kiebus 
1, Antoni Piotrowiak 1, Jan Braciszewicz, 
Krzysztof Grela, Miłosz Jurkiewicz, Rafał 
Kowalski, Kacper Latko, Michał Letki, 
Mikołaj Pietras.

TAK GRALI INNI
Środa Wlkp. - Świebodzice  32:23 (16:9)

Poznań II - Zielona Góra   34:22 (15:12)
Gniezno - Oława II   34:27 (16:10)
Włoszakowice - Opole II  29:29 (13:12) k. 3:2
Strzałkowo - Komprachcice  28:22 (16:12)

TABELA
  1. Oleśnica  5   15  142-108
  2. Włoszakowice  5   14  172-138
  3. Opole II  5   13  161-138
  4. Poznań II  5   12  164-123
  5. Środa Wlkp.  5     7  118-125
  6. Strzałkowo  5     6  140-140
  7. Świebodzice  5     6  134-141
  8. Komprachcice  5     6  118-136
  9. Śląsk II  5     3  134-151
10. Gniezno  5     3  134-156
11. Zielona Góra  5     3  122-155
12. Oława II  5     2  126-154

(ws)

Piłka ręczna

Lidera mamy

GRUPA III
Pruszowice - Godzieszowa  7:1
Borowa - Pasikurowice   3:3 
Sokołowice - Stradomia   0:4
AP Oleśnica - Szczodrów   5:1
Syców - Grabowno W.   1:3
Boguszyce Os. - Dobrzeń  0:1

TABELA
  1.  Stradomia  9  25  30-12
  2. AP Oleśnica  9  24  45-8
  3. Grabowno  9  20  27-17
  4. Boguszyce Os.  9  16  24-18
  5. Szczodrów  9  15  32-22
  6. Dobrzeń  9  15  12-21 
  7. Pruszowice  9  10  23-25
  8. Borowa  8    8  15-24
  9. Pasikurowice  9    7  25-28
10. Syców  7    6  16-21
11. Sokołowice  8    3  10-32
12. Godzieszowa  9    3 11-42

GRUPA IV
Kątna - Mirków II  3:6
Krzeczyn - Kopalina  5:2
Wójcice - Solniki Małe  2:0 
Śliwice - Miłocice  7:0 
Wilczyce - Zbytowa  2:2
Różanka - Dziadowa Kł.  2:5
Nadolice - Dębina  5:0

TABELA
  1. Zbytowa  10  28  42-10
  2. Wilczyce  10  23  34-17
  3. Dziadowa Kłoda  10  22  31-25
  4. Wrocław    9  19  28-17
  5. Wójcice    9  18  29-13
  6. Nadolice  10  15  28-27
  7. Mirków II  10  15  25-21
  8. Solniki Małe  10  13  21-27
  9. Krzeczyn  10  12  33-34
10. Kopalina  10  12  26-31
11. Dębina  10  10  21-36
12. Śliwice  10    6  26-28
13. Kątna    9    3  10-37
14. Miłocice    9    3  15-46

Klasa B

Bramkobicie w Międzyborzu i 
porażka wicelidera. Pogoń jest 
już samodzielnym przodowni-
kiem w tabeli. 

Międzybórz  0 (0)
Oleśnica  13 (6)

ZENIT: Patryk Przytuła - Przemysław Si-
tek, Bartosz Kamzol, Kacper Brodacki (85. 
Mateusz Pietrzak), Adrian Trzciński, Hubert 
Drapiewski  (52. Jakub Krzemiński), Jakub 
Dziedzic, Artur Hoja, Filip Kozikowski, 
Dawid Wąż (21. Jakub Lemiesz), Nikodem 
Gaj (75. Oleksandr Murzin).

POGOŃ: Kacper Rogala - Jakub Kędzier-
ski, Adrian Miodek, Natan Świerczyński, 
Patryk Kluziak, Jakub Warzecha, Dawid 
Zadka (63. Arkadiusz Smyczyński Ż), 
Szymon Deszcz (46. Kamil Dziki), Leonard 
Cygan (69. Kacper Lipiec), Jakub Perlik 
(60. Sebastian Rachwał), Michał Płonka.

0-1 Jakub Warzecha 3., 0-2 Leonard 
Cygan 8.,0-3 Jakub Perlik 25.,0-4 Patryk 
Kluziak 36.,0-5 Adrian Miodek 39.,0-6 
Adrian Miodek 43., 0-7 Leonard Cygan 55., 
0-8 Leonard Cygan 62., 0-9 Kacper Lipiec 
73., 0-10 Jakub Warzecha 75., 0-11 Jakub 

Warzecha 80., 0-12 Jakub Warzecha 82., 
0-13 Sebastian Rachwał 84.
Następny mecz: Pogoń - Lotnik Twardo-
góra 2 listopada, godz. 14
WYNIKI

Węgrów - Goszcz   1-5
Długołęka - Wratislavia II   2-3
Dobroszyce - Gręboszyce  4-1
Międzybórz II - Oleśnica   0-13
Twardogóra - Bukowinka   1-2
Łozina - Chrząstawa   0-1
Bierutów - Wojnowice   1-4
Kiełczów - Miłoszyce   3-1

TABELA
  1. Oleśnica  11  30  53-15
  2. Łozina  11  24  39-14
  3. Goszcz  11  23  34-15
  4. Gręboszyce  11  22  21-20
  5. Chrząstawa  10  22 38-17
  6. Kiełczów  11  22  25-16
  7. Dobroszyce  11  18  25-20
  8. Wojnowice  11  16  28-25
  9. Bierutów  10  15  26-13
10. Bukowinka  11  14  21-28
11. Twardogóra  11  11  15-24
12. Wratislavia II  10    9  18-38
13. Długołęka  11    9  21-33
14. Węgrów  11    9  21-38
15. Miłoszyce  11    5  14-31
16. Międzybórz II  10    0    6-58

Klasa A

Pogoń ucieka Łozinie

Sportowe  
echo gminy

O mistrza jesieni
W Mistrzostwach Gminy Oleśni-

ca w piłce nożnej seniorów padły 
następujące wyniki: Smolna - Za-
rzysko 2:2, Ostrowina - Smardzów 
0:12, Drołtowice - Ligota Wielka 1:5, 
Świerzna - Cieśle 1:1, Boguszyce 
Os.- Boguszyce 2:1.

TABELA
  1. Ligota Wielka  9    21  46:15
  2. Zarzysko  8    19  27:20
  3. Smardzów  7    18  53:15
  4. Smolna  8    16  37:11
  5. Świerzna  8    11  25:19
  6. Cieśle  8    10  22:25
  7. Boguszyce Os.  8    10  38:31
  8. Ostrowina  9      9  19:51
  9. Boguszyce  8      3  12:44
10. Drołtowice  7      0  14:62

Zaległe mecze z rundy jesiennej 
zostaną rozegrane w niedzielę 3 
listopada. Zmierzą się w nich: godz. 
11 Świerzna - Smardzów, Cieśle 
- Zarzysko; godz. 14 Drołtowice 
- Smolna.

O Puchar Niepodległości
9 listopada (sobota) przepro-

wadzony zostanie turniej futsalu 
seniorów, a 10 listopada (niedziela) 
odbędą się turnieje w piłce siatkowej 
kobiet i mężczyzn. Zgłoszenia dru-
żyn przyjmujemy do 31 paździer-
nika (czwartek) w Dziale Sportu 
i Rekreacji Gminnego Ośrodka 
Kultury Oleśnica: tel. 665-101-043 
lub mailowo: sport@gokolesnica.pl.

O tytuł mistrza w hali
Do 8 listopada należy dokonać 

zgłoszeń drużyn do rozgrywek fut-
salu oraz tenisa stołowego. Zespoły, 
które nie dokonają zgłoszeń w termi-
nie, nie będą ujęte w rozgrywkach. 
Zgłoszenia przyjmujemy w Dziale 
Sportu i Rekreacji GOK Oleśnica: 
tel. 665-101-043 lub mailowo: sport@
gokolesnica.pl. Druki zgłoszeń są 
do odebrania w biurze DSiR lub do 
pobrania na stronie internetowej 
GOK Oleśnica.  Artur Koziara

Oliwia Karolewska ze srebrnym 
medalem Mistrzostw Świata.

Oliwia Karolewska, zawodniczka 
Klubu Sportowego Hikari Oleśnica, 
podczas rozgrywanych 24 i 25 paź-
dziernika Mistrzostwach Świata w 
Karate Tradycyjnym w Hiszpanii, 
sięgnęła po srebrny medal. 

Wywalczyła wicemistrzostwo świa-
ta w konkurencji kata indywidualne 
młodzieżowców.  (is)

Karate

Srebrna Oliwia

Miała swoje 5 minut...

- Było dużo bramek, dużo ra-
dości, ale i też dużo nerwów i 
łez - mówi trener żaków Pogoni 
Oleśnica.

W miniturnieju udział wzięli 
zawodnicy APN Talent Trzebnica 
(2017), Pogoń Oleśnica Żak II (2016) 
oraz Pogoń Oleśnica Żak III (2017). 
Chłopcy byli podzieleni na sześć dru-
żyn i rozgrywali mecze na dwóch 
boiskach jednocześnie. 

- Było dużo bramek, dużo radości, 
ale i też dużo nerwów i łez - jak to 
na boisku wśród najmłodszych. Na 

szczęście obyło się bez kontuzji, a 
na koniec na twarzach naszych wy-
chowanków widniał uśmiech, co w 
tym momencie jest najważniejsze - 
powiedział po meczach Sebastian 
Zawalnicki, trener Żaka III. 

Barwy Pogoni reprezentowali: 
Bryła, Czerniawski, Łusiak, Skorny, 
Skowron, Sobański, Zając, Górniak, Ja-
nuszkiewicz, Lazarowicz, Sosnowski, 
Tsitarau, Frankowski, Hass, Leszczyna, 
Marczak, Mrzygłód, Rzepka, Wiśniew-
ski, Witek, Bednarski, Drząkowski, 
Jezierski, Kata, Lemiech, Mieszała, 
Szpak.  (ds)

Jeden sezon kolarski się koń-
czy - szosowy, a drugi zaczyna 
- przełajowy...

Artur Lisowski z Klubu Kolarskie-
go HRmax Oleśnica bierze udział 
w Pucharze Polski w kolarstwie 
przełajowym. Pierwsze zawody to 
Ogólnopolski Wyścig w Kolarstwie 
Przełajowym Memoriał Mieczysława 
Godzwona w Kluczborku.

- Na pierwszym okrążeniu je-
chałem w czołowej grupie, lecz po 
upadku na trasie spadłem na koniec 
stawki. Reszta wyścigu to gonienie i 
walka o jak najlepszą pozycję - opo-
wiadał Artur Lisowski.  (ws)

Uśmiechy i łzyKolarstwo

Rowerem na przełaj

Było dużo radości, ale i polały się też łezki...

Czasem trzeba tak
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USŁUGI
 Malowanie, regipsy, 

gładzie, panele, płytki, do-
cieplenia, elewacje. Tynki 
strukturalne, drobne pra-
ce elektryczne i hydrau-
liczne. Tel. 796-615-723.

 Remonty mieszkań, do-
mów, malowanie, gładzie, 
panele, regipsy. Tel. 603-
795-542.

 Awaryjne otwieranie sa-
mochodów i mieszkań. Tel. 
601-76-12-82.

 CYKLINOWANIE. Tel. 
601-771-225

SPRZEDAM
 Sprzedam kuchnię elek-

tryczną z piekarnikiem do 
zabudowy, stylizowaną na 
zabytkową, fi rmy Ariston 
w bardzo dobrym stanie, 
500 zł. Tel. 602-775-971.

 Sprzedam silnik elek-
tryczny wolnoobrotowy 
900 obr./min 0.9KW. Tel. 
601-785-163.

MIESZKANIA\
 Do wynajęcia od zaraz ka-

walerka (loft) 37 m2 w pobliżu 
Bramy Wrocławskiej w Oleśni-
cy. Pokój dzienny, aneks ku-
chenny, łazienka i przedpokój. 
Mieszkanie częściowo ume-
blowane. Blisko dworca auto-
busowego, Rynku. Bezpłat-
ne miejsca parkingowe przy 
budynku. Cena za wynajem 
2000 zł (w tym jest czynsz). 
Dodatkowe opłaty wg zuży-
cia (prąd, woda, gaz). Kaucja 
2000 zł. Tel. 600-310-104.

 Do wynajęcia trzypo-
kojowe  z wyposażeniem, 
Oleśnica ul. 3 Maja. Tel. 
886-428-324.

LOKALE
 Sprzedam lub wynajmę 

pawilon handlowy przy ul. 
Reja 15 w Oleśnicy o pow. 
24 m2 użytkowej, woda, w.c., 
ogrzewanie własne, klima-
tyzacja, monitoring, dobra 
lokalizacja przy przystanku. 
Tel. 500-035-609. 

ROLNICZE
 Kupię ciągniki, przyczepy 

i maszyny rolnicze. Tel. 535-
135-507.

LEKARSKIE 
 Maria Tarnawska - pe-

diatra, neonatolog, ponie-
działek, czwartek 17-19. Ul. 
Ceglana 1b. Tel. 314-99-55, 
601-459-308.

 KATARZYNA HOR-
NUNG - lekarz chorób 

wewnętrznych, specjalista 
reumatolog przyjmuje w po-
niedziałki i czwartki od 16 do 
18 przy ulicy Wschodniej 7. 
Tel. 314-43-53.

 GABINET STOMATO-
LOGICZNY - lekarz den-
tysta Grzegorz Masternak. 
Oleśnica, ul. Żytnia 28. Tel. 
503-155-095. KARDIOLOG

Wioletta Braciszewicz
przyjmuje 

w poniedziałki 
od godz. 12  

i środy od godz. 15 
przy ul. Paderewskiego 7H

Rejestracja codziennie 9 do 11
Tel. 071-314-47-01, 0-603-740-985 

NFZ, LUXMED MEDICOVER- 
bezpłatnie oraz wizyty prywatne

Dermatolog bez kolejki 
C.M. Hipokrates. Oleśnica, ul. Wrocławska 41. 

Tel. 71-398-33-23, 511-459-089.
hipokrates-olesnica.pl

BHP-Center

- uprawnienia
  SEP, 
  palaczy CO
- szkolenia 
  bhp
- kursy 
  operatorów 
  wózków 
  widłowych

Tel. 507-823-846

Ukazuje się od 29 marca 1990 r. II nagroda w III Kon-
kursie dla Prasy Lokalnej 1994, Nagroda Miasta Oleśnicy 
1998, nagroda w IV Konkursie dla Prasy Lokalnej 1998, 
III nagroda w V Konkursie dla Prasy Lokalnej 2000. Wy-

dawca: „OLPRESS”. Adres redakcji: „Panorama Oleśnicka”, ul. Młynarska 4 
B, 56-400 Oleśnica. Tel./fax  71 314-94-28, e-mail: panorama@dyskietka.pl, 
panoramaolesnicka@poczta.onet.pl, www.olesnica24.com. Redaguje kolegium: 
Krzysztof Dziedzic (redaktor naczelny), Andrzej Furmanek (redaktor techniczny), 
Grzegorz Huk, Roman Rybak oraz zespół. Redakcja nie odpowiada za treść 
ogłoszeń, reklam i nie zwraca materiałów nie zamówionych, zastrzega sobie 
prawo skracania i adiustacji tekstów, opracowań redakcyjnych oraz zmiany 
tytułów. Publikowane listy i stanowiska nie muszą być zgodne z poglądami 
redakcji. Druk: Drukarnia Agora Warszawa. Nakład: 3.000 egz.

Ogłoszenia przyjmuje Biuro Ogłoszeń w Oleśnicy, ul. Młynarska 4B. 
Czynne od poniedziałku do piątku w godz. 9-14.

Deski tarasowe, 
krawędziaki, listwy 
wykończeniowe, 
podbitka - ceny 

producenta. 
Tel. 601-973-247. 

AUTO-MOTO

UROLOGIA

www.urologolesnica.pl

LEK. MED. TOMASZ PISKOZUB
OLEŚNICA, ul. Rzepakowa 25

WTOREK: 16:00 - 18:30              REJESTRACJA
ŚRODA: 16:00 - 18:30                   500 22 28 28
SOBOTA: 10:00 - 12:30                 71 75 75 210

TWARDOGÓRA, ul. Gdańska 16
(przychodnia WAMED)

REJESTRACJA:
 71 315 03 29 CZWARTEK: 16:00 - 18: 30

POMOC DROGOWA
Tel. 601-936-766

WESELA , 18-TKI
komunie, przyjęcia, 

noclegi
Kryształowy Dwór
Tel. 602-459-919.

SKUP ZŁOMU

508 050 490

Oleśnica, ul. Wojska Polskiego 52 c 
(byłe Czerwone Koszary)

Oleśnica, ul. Łąkowa 2 
Tel. 693-395-448

OPONY ZIMOWE
(WYMIANA)

Na materiałach 
i artykułach własnych 

oraz powierzonych

Personalizowane prezenty na każdą okazję

    - papier

    - skóra

    - guma

    - drewno

    - długopisy

    - aluminium anodowe

    - szkło

    - pleksi

    - laminaty grawerskie

    - oraz wiele innych
W związku 

z rozprzestrzenianiem

00do godz. 12  obsługujemy wyłącznie 
osoby powyżej 65 roku życia.  

się Koronawirusa

Sklep Papierniczy

ul. Daszyńskiego 5F

 ul. 3 Maja 16
0000czynny od 9  do 17

0000czynny od 10  do 17

www.am-fol.pl

USŁUGI 
REKLAMOWE am_fol@wp.pl

laser@am-fol.pl

am_fol@wp.pl
laser@am-fol.pl

Grawerowanie 
i cięcie laserem CO2

W związku 
z rozprzestrzenianiem

się Koronawirusa
czynny jest tylko jeden sklep

„OLA” przy ul. 3 Maja 16
0000Zapraszamy od 9  do 15

www.am-fol.pl

USŁUGI 
REKLAMOWE am_fol@wp.pl

laser@am-fol.pl

Grawerowanie 
i cięcie laserem CO2

UROLOG
lek. Stanisław Pawlak, 

konsultacje, USG we wtorki 
i czwartki od godz. 17. 

Centrum Medyczne 
Daszyńskiego, Oleśnica, ul. 

Daszyńskiego 2A, 
tel. 71-396-21-70, 

603-953-465

Bardzo skuteczne 
czyszczenie 

dywanów, kanap. 
Tel. 789-588-802

Instalacja systemu, naprawa, wymiana ekranu laptopów w 
24 godziny! Kasy fi skalne on-line!

Oleśnica, ul. Kopernika 10 G (teren byłego POM-u). 
Tel. 602-771-432, 71-399-39-53, w godz. 8-16. 

SERWIS 
KOMPUTEROWY

Przyjęcia pożegnalne

STYPY
Tel. 602-459-919.

ZATRUDNIĘ 
pracownika w punkcie 

złomu w Oleśnicy. 
Tel. 880-577-649.

ANWIL OKNA

www.anwilokna.pl

rok założenia
1993

509 081 520
e-mail: anwilokna@poczta.onet.pl

Oleśnica, ul. Sinapiusa 12, tel./fax 71/314 40 50

Oleśnica, ul. 3 Maja 22/II
Zapraszamy! 

Twój mały przyjaciel
liczy na ciebie!

CODZIENNIE NOWE INFORMACJE
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SKLEP MICHAŁEK
ZAPRASZA!!!

Oleśnica, ul. 3 Maja 22         Tel. 785-530-040
www.mega-wyprawka.com.pl; www.sklepmichalek.pl

www.facebook.com/sklepmichalek

 UBRANIA  ZABAWKI
 WÓZKI DZIECIĘCE

Partner 
Oleśnica, ul. Rzemieślnicza 11 a

Zapraszamy w godzinach:  pn - pt 8-18, sobota 8-14, 
tel: 71 398-59-51;  Biuro: biuro@automixsc.pl

PROFESJONALNIE CZYŚCIMY 
KATALIZATORY I FILTRY DPF

OGŁOSZENIE
Na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospo-
darce nieruchomościami – (t.j. Dz. U. z 2024r. poz. 1145) Burmistrz 
Miasta Oleśnicy informuje, że na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta Ole-
śnicy zostały wywieszone wykazy nieruchomości przeznaczonych do:

1. dzierżawy w drodze bezprzetargowej (część działki nr 3/77 AM 12 - ul. 
Wojska Polskiego – postawienie reklamy)  – wykaz nr 10/2024,

2. dzierżawy w drodze bezprzetargowej (część działki nr 5/14 AM 26 - ul. 
Wileńska w Oleśnicy oraz część działki nr 5 AM 46 przy ul. Spacerowej – 
postawienie urządzeń typu Psi Smaczek) – wykaz nr 11/2024,

3. sprzedaży w drodze bezprzetargowej (lokal mieszkalny w budynku przy 
ul. Kochanowskiego 1 w Oleśnicy na rzecz najemcy) - wykaz nr 33/2024.

OPTYK 

www.olesnica-optyk.pl

CZWARTEK 31.10
- BADANIE GRATIS*

Oleśnica, ul. Okrężna 1-2, tel. 71 398 21 21
Zapraszamy: pon. - pt. 10-18, sob. 10-13

*przy zakupie okularów

PARA DO PARY! 

LUX SFERA

Kup parę soczewek progresywnych,
a drugą parę kupisz  z rabatem 70%

WÓJT GMINY ZAWONIA 
ogłasza nabór na wolne stanowisko urzędnicze 

referent do spraw gospodarki 
nieruchomościami

Szczegółowe warunki naboru zamieszczone są na stronie internetowej Biuletynu 
Informacji Publicznej pod adresem: www.bip.zawonia.pl w zakładce Nabory i kon-
kursy na wolne stanowiska.
Oferty należy składać w Urzędzie Gminy Zawonia, ul. Trzebnicka 11, 55-106 Za-
wonia w terminie do 08.11.2024 r. do godz. 10:00

DOWIEDZ SIĘ WIĘCEJ!

KKaaKaKKaK żżdddee wwyywywwyw dddaannee
1100 ZZŁŁ == 11 IINNTTEERREEKK

Każde wydane
10 ZŁ = 1 INTEREK

ZESKANUJ KOD QR!

NAUKA I DOSKONALENIE PŁYWANIA 
 - wtorki, czwartki 18.00 
 piątki 17.00, 18.00
AQUA-AEROBIK  - wtorki, czwartki 19.00

Basen ZSZ ul. Wojska Polskiego 67
Kontakt: 609-747-824

BETA - FIT Beata Surdej

Oleśnica, 
ul. 3 Maja 

22/II

Zapraszamy! 
Twój 
mały 

przyjaciel
liczy 

na ciebie!

CODZIENNIE 
NOWE INFORMACJE
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